
؛ ماه  بهمن  اول  نیمه  در  اصولگرایان  انتخاباتی  تحرکات  به  نگاهی 

رئیسی  انتظار  در   90 دقیقه  تا 

اقدام ملی به سرنوشت 
مسکن مهر دچار شد؟

تسهیلات اعطای  با  و  می کنیم  تأمین  را  آن  زمین  فقط  ما  می گوید  راه  وزیر   معاون 
می دهیم! پوشش  را  ساخت  هزینه  از  بخشی   

 

2

3

نوجوانان  در  افسردگی 
بزرگسالان! از  تر  خطرناک 

می دهد؛ گزارش  مشهد  در  فجر  فیلم  جشنواره  دوره  هجدهمین  ابتدایی  روز  سه  از  امروز«  »صبح 

متنوع! فیلم های  و  متفاوت  ژانرهای 
دارد  ادامه  رضوی   خراسان  ساختمان  مهندسی  نظام  در  جنجال 

انتخاب گیری  رای  در  شبهه 
دار«  »خرانه  و  »رئیس«   
شیروان  دستی  صنایع 
است شده  واقع  غفلت  مورد 

شماره 868 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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از انقلاب اسلامی تا تمدن نوین اسلامی 
حمیدرضا ترقی

انسان در نگرش وحیانی برای رشد و کمال همه چانبه  ی خود به فضائی نیاز دارد که 
در آن از لحاظ معنوی و مادی بتواند رشــد کرده و به غایات مطلوبی که خدای متعال 

اورا برای آن غایات خلق کرده برسد :
زندگــی خوب و عزتمند ؛فردی عزیز و قدرتمند ؛ برخــوردار از اراده و ابتکار ؛ قادر به 
ســازندگی  جهان طبیعت و... واینها میسر نیســت مگر با تحقق یک تمدن؛ مبتنی بر 

فطرت و باورهای الهی؛ یعنی تمدن اسلامی .
   اولین گام برای تحقق تمدن اســلامی ؛ قیام دربرابر مســتکبران عالم و تشــکیل 
حکومت اســلامی و استقلال سیاسی از دنیای کفر اســت .وملت ایران برهبری امام 
خمینی ره اولین گام را درراستای این حرکت برداشت و مسیر تحول را از 15خرداد42 
تــا بهمن 57 و بعد از پیروزی انقلاب تا امروز که چهل ودومین ســال از عمر بابرکت 
آنست این مسیر با همه فراز و نشیبها و سختیها و چالشها با موفقیت طی شده است .
این انقلاب بزرگ که دســت جهانخواران و ســتمگران را از ایران بزرگ کوتاه کرد با 
تاییدات غیبی الهی پیروز شد ودر پیدایش و کیفیت مبارزه و درانگیزه ی انقلاب و قیام 
؛با همه انقلابهای تاریــخ متفاوت وتحفه ی الهی و هدیه غیبی از جانب خداوند برای 

ملت سرافراز و شایسته ایران است .
     اسناد تاریخی و متون بازمانده از دوران نهضت ملت ایران بخوبی اثبات میکند که 
این انقلاب صرفا یک انقلاب اقتصادی یا آزادیخواهانه یا ضد امپریالیســتی نبوده بلکه 
یک انقلاب اسلامی و با انگیزه های دینی بوده و ماهیت تک ماده ای نداشته و شباهت 

زیادی به انقلاب اسلامی پیامبر اسلام ص داشته است .
    شعارهای این انقلاب جهانی ؛ نظری ؛ درخشان وهمیشه زنده بوده و عناصر ؛ الهی 
واســلامی بودن ؛ اتحاد وهمبستگی ملت؛ ورهبری الهی ودینی داشتن ؛ عوامل اصلی 

پیروزی آن بوده است .
   از ابتدای سر بر آوردن نهال تازه پای انقلاب اسلامی ، فتنه های گوناگون دشمنان 
داخلی و خارجی برای ســرنگونی و براندازی آن سر برداشته و اگر توانستند در دهه ی 
دوم و سوم بازگشت خاموشی از آرمانهای انقلاب را رقم بزنند ولی درایت و هوشمندی 
خردمندانه رهبری فرزانه و سیاســتمدار الهی انقلاب امام خامنه ای به کمک نیروهای 
انقلابی مانع آن شــدند که حرکت کلی انقلاب از ریل اصلی خارج گردد بلکه انقلاب 
را درمسیراستقلال و ســازندگی و مقاومت اسلامی و بیداری اسلامی و گسترش نفوذ 
آن در منطقه و جهان و شکســت و خنثی ســازی برنامه ها و طراحی های دشــمنان 

پیش بردند .
    فتنه های دشــمنان بیرونی و نفاق وکج روی وانحراف داخلی یکی پس از دیگری 
باحضور حماســی و به موقع مردم بصیر و انقلابی خاموش و دستاوردهای اقتصادی ؛ 
نظامی ؛ فرهنگی ؛ اجتماعی وعمرانی و فنی و تکنولوژیکی ومعنوی بهســرعت نمودار 
و رکوردهای معجزه آسائی را علی رغم تحریم هاوتهدیدها و ناکارآمدی بعضی مدیران 

پدید آورد که صعود چهل ساله بخشی ازجلوه های آنست.
     دومرحله از فرایند پنج مرحله ای انقلاب اسلامی یعنی 1- انقلاب و پیروزی آن 2- 
استقرار نظام اسلامی وتثبیت حکومت جمهوری اسلامی علی رغم مخالفت جریانهای 
التقاطی و ملی گرا وتحمیل جنگهای داخلی و دفاع مقدس 8 ســاله برداشته شد و زیر 
ساختهای شکل گیری مرحله سوم و چهارم یعنی دولت سازی اسلامی و جامعه سازی 

اسلامی به مرور پدید آمده است .
   دولت سازی و جامعه سازی اسلامی در نظام متکی به آراء مردم سخت ترین و خطیر 
ترین ومشکلترین مرحله فرآیند انقلاب اسلامیست ؛ چون تحقق آن ضامن پایداری و 
تاب آوری انقلاب تا تحقق آرمانهاست وعدم تحقق آن میتواند خطر ارتجاع وشکست 
انقلاب را بهمراه داشــته باشــد .همانطور که عدم تداوم حکومت پیامبر اسلام بعد از 
رحلت آنحضرت درخط پیامبر و ولایت امر الهی موجب انحراف وخروج سیتم حکومتی 

از مجرای الهی و اسلامی گردید .
      خوشــبختانه ریل گذاری امام فقید و حرکت و مدیریت خردمندانه جانشــین خلف 
او امام خامنه ای توانســت نظام جمهوری اسلامی را با اقتدار از میان بحرانهای دست 
ســاز لیبرالها ومنحرفین وغربگرایان داخلی و فتنه انگیزی های دشمنان خارجی عبور 
داده وراههای ارتجاع و بازگشت انقلاب به نقطه صفر  یامنحرف شدن از مسیر تمدنی 
را بسته و جریانهای مدعی حکمرانی مطلوب را در بوته آزمایشهای  سخت : مذاکره و 
برجام و مقاومت و اقتدار وعزت ملی و خودباوری وتکیه به ظرفیتهای داخلی آزموده تا 

ملت ایران به انتخاب شایسته ای برای گام دوم انقلاب دست یابد .
    امروز ملت ایران با دســتاوردهای گرانسنگی از معنویت ؛ علم و فناوری ؛ استقلال 
سیاســی ؛ استقلال نظامی ؛ اقتدار منطقه ای ؛ استقلال اقتصادی و فرهنگی و توسعه 
انسانی وکاهش نابرابری وفقر وبرخورداریهای غذایی ؛ برخورداری از آموزش و بهداشت 
و آب و برق و گازوحمل ونقل مطلوب و مناسب ؛ و تجربه ای متراکم از دفاع ومقاومت 

و مقابله با بحرانها و چالشها؛ وارد گام دوم درچله دوم انقلاب اسلامی شده است .
بی شک اگر کارشکنیهای استکبار جهانی نبود 

اگر اختلاف و تفرقه بین مسئولان اجرائی در فهم وعمل به توصیه های ولایت نبود
اگر نفوذ عوامل بیگانه و ستون پنجم دشمن دربدنه اجرایی کشور نبود

اگر ناکارآمدی و عدم شایسته سالاری در بعضی مدیران نبود 
اگر دســتگاه اجرائی درطول سه دهه از ارزشــها ی انقلابی و سیاستهای ابلاغی نظام 

فاصله نمیگرفت 
اگر دنیاطلبی و وسوســه های چرب وشــیرین دنیا عده ای ازمسئولین ولو کم را آلوده 

به فساد نمیکرد
اگــر کم بصیرتی و ذائقــه های رفاه طلبــی وغربگرائی درآراء بخــش از مردم تاثیر 

نمیگذاشت 
اگرمثلث؛ تهاجم فرهنگــی و تحریم اقتصادی وخودکم بینی بعضی در کارآمدی نظام 

اسلامی تردید ایجاد نمیکردو نسل جوان را درامید به آینده دچار شبهه نمیکرد .
امروز نظام اســلامی به بخش قابل توجهی از اهدافش رسیده و طعم شیرین عدالت و 

پیشرفت متوازن ورفاه معقول را درسایه عزت و سربلندی و اقتدار چشیده بود .
     اینک مائیم و تجربه ی گرانســنگ 40 ســاله ؛ مائیم و جوانان تربیت شــده تراز 
انقلاب برای طی کردن راه باقی مانده ؛ مائیم و چالشهای ناشی از ناکارآمدی منتخبین 
درحل مشــکلات کشور . مائیم و ظرفیتهای عظیم ملی و مادی و معنوی مورد غفلت 
قرار گرفته ؛ مائیم و چشمان امیدوار ملتهای مستضعف وامت اسلامی ؛ به تمدن نوین 
اسلامی .؛ مائیم و هژمونی رو به افول لیبرال دموکراسی غرب ؛ مائیم وسرنوشت روبه 
نابودی غده ســرطانی صهیونیسم اشغالگر ؛ مائیم وافراطیهای تکفیری شکست خورده 
در منطقــه ؛ مائیم و جبهه مقا ومت اقتدار یافته درمنطقه ؛ مائیم و ناتوانی غرب درحل 
مشــکلات خودو دیگران؛ مائیم و ایده آلهای فروریخته از غرب وحشی وستمگر و ضد 

حقوق بشر.
   امروز برهمه آشکار است که با تکیه به بیرون نمیتوان بر مشکلات کشورغلبه کرد

   امروز برهمه آشــکار است که نیروهای لیبرال و خسته و پشت میز نشین و ناکارآمد 
پاسخگوی مدیریت     حساس و پیچیده کشور نیستند.

  امروز برهمه آشــکار است که اعتماد به آمریکا و غربیها برای رشد و پیشرفت کشور 
بیهوده است .

  امروز برهمه آشــکار اســت که هرجا مقاومت و ایستادگی در جبهه های اقتصادی و 
سیاسی و فرهنگی و سیاسی و نظامی بوده پیروزی و موفقیت هم بوده است .

  امروز برهمه آشــکار اســت که تنها نسخه ی شــفابخش و امید آفرین برای تحقق 
آرمانهای انقلاب ؛ تشکیل دولت جوان انقلابی و حزب اللهی با روحیه جهادی است .

امروز باید برهمه آشکار شده باشد که حضور و مشارکت حداکثری سیاسی و اقتصادی 
و فرهنگی مردم  تهدید زدا و ضامن موفقیت و پیروزی درعرصه های گوناگون است .
امروز برهمه آشــکار است که تا قوی نشــویم نمیتوانیم از موانع عبور و با استقلال راه 
سعادت خودرا طی کنیم امروز بر همه آشکار است که مشکلات کشور ناشی از انقلاب 
و اســلام نیست بلکه از انتخاب های فاقد شــاخصهای کارآمدی و تعهد توسط مردم 

است .
   بنابــر این باید این تجربیات و عبرتها و درس ها را در گام دوم مورد توجه قرار داده 
و با انتخاب صحیح در 1400 نسخه شفابخش مشکلات کشور را عملیاتی کنیم تا راه 

باقی مانده درگام دوم سریعتر طی شود انشاالله.
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انتخابــات  برگــزاری 
جمهــوری  ریاســت 
اصولگرایــان   1400
تا  معتقدند  همچنــان 
مشــخص نشدن تصمیم 
نهایــی ابراهیم رئیســی 
همه چیــز در هاله ای از 
ابهام اســت. با این حال 
این مسئله دلیلی نمی شود 
کــه ســایر چهره هــای 
اصولگرا فعالیت خــود را نیمه کاره بگذارند و 
منتظر دقیقه نود بشوند. این روزها همچنان 
از ابراهیم رئیســی به عنــوان گزینه ای یاد 
می شود که مورد اجماع اصولگرایان است و 
قرار است با آمدنش دیگر گزینه های محتمل 
کنار بروند. این در حالی است که رئیسی خود 
تا به امروز درباره آمدنش به انتخابات سکوت 
کرده اســت. البتــه در هفته های گذشــته 
خبرهای تایید نشــده ای از دیدار رئیســی با 
رهبری و کسب اجازه از ایشان برای حضور 
در انتخابات منتشــر شــد که به سرعت با 
تکذیب رسانه های نزدیک به رئیسی مواجه و 
تاکید شــد کــه او پیــش از این بــر عدم 
کاندیداتوری در انتخابات 1400 تاکید کرده 

است.
سعید جلیلی و دولت جوان انقلابی 

رسانه های نزدیک به سعید جلیلی دو ماهی 
اســت که فعالیت خود را گسترده تر از پیش 
آغاز کرده اند. برنامه آنها ظاهرا این است که 
با تقســیم قدرت، دیگر چهره های اصولگرا 
را به ســمت خود بکشــانند. هفته گذشــته 
پوســتری از تیم سعید جلیلی با عنوان دولت 
جوان انقلابی منتشر شد که در آن جلیلی در 
قامت ریاســت جمهوری بود. اسامی دیگری 
که در آن پوستر آمده بود نیز جالب توجه بود؛ 
مسعود میرکاظمی معاون اول دولت، احسان 
خاندوزی وزیــر اقتصاد، نصرا... پژمانفر وزیر 
اطلاعات، علیرضا زاکانی وزارت کشور، علی 
نیکزاد معاون اجرایــی، وحید جلیلی رئیس 
دفتر رئیس جمهور، علــی باقری وزیر امور 
خارجه، ســیدمحمود نبویان وزیر فرهنگ و 

ارشاد اسلامی و ...
از نکته های جالب این لیســت حضور سعید 
محمــد، پرویز فتاح و کامران باقری لنکرانی 
بود. هر ســه این گزینه ها، نامــرد احتمالی 
انتخابات ریاست جمهوری هستند اما حامیان 
سعید جلیلی معتقدند بهتر است این گزینه ها 
در خدمت سعید جلیلی باشند. سورنا ستاری 
که ارتبــاط خوبی با اصولگرایــان دارد هم 
تنها عضو کابینه روحانی است که در کابینه 
جلیلی حفظ خواهد شــد. کابینه سعید جلیلی 

بــا نام دولت جوان انقلابی معرفی شــده اما 
جالب آنجاســت که میانگین سنی کابینه نیز 
چندان جوان نیســت. از جمله محمدحســن 
انتظاری، مسعود درخشان، ابراهیم شیبانی و 
فیروز اصلانی که ظاهرا سنشــان به جوانان 

زیاد نزدیک نیست.
سعید محمد به بهشت می رود؟

از ســعید محمد به عنوان یکی از گزینه های 
مطــرح بــرای کاندیداتــوری در انتخابات 
ریاســت جمهوری 1400 یاد می شود. فعلا 
چند جریان بــا پیشــنهادهای دیگر تمایل 
دارند او در انتخابات شــرکت نکند؛ از جمله 
قالیباف که معتقدند  به  رســانه های نزدیک 
ســعید محمد رجل سیاسی نیست. تیم سعید 
جلیلی نیز ســعید محمــد را در اندازه وزارت 
مسکن و شهرســازی دیده و برایش در آن 
وزارتخانه پستی تدارک دیده است. برخی نیز 
معتقدند اگرچه ســعید محمد به نام ریاست 
جمهــوری فعالیت دارد، امــا برنامه اصلی او 
برای شهرداری تهران اســت. سعید محمد 
که حامیانــش وی را گزینه جوان و انقلابی 
ایــده آل برای راهیابی به پاســتور می خوانند 
اخیرا مورد عتاب اصولگرایان نیز قرار گرفته 
است. حمید رسایی، نماینده اصولگرای ادوار 
مجلس در حســاب کاربری خود در توئیتر با 
طعنه به برخی اصولگرایان نوشت: »ازجمله 
راه های بــه ابتذال کشــیدن موضوع دولت 
جوان حزب اللهی این اســت که یک ســتاد 
عملیات روانی انتخابات، برخی نورسیده های 
فضای سیاســی مجازی کشور را باد کنند و 
بودجه ای هم برایشان هزینه و به کانال های 
تلگرامی، اســم این جوانان جویــای نام را 
بدهند تا در لیســت نظرسنجی های سفارشی 

قرار گیرند.«
حاشیه های قالیباف

هفته گذشته نقدعلی نماینده تندرو و حاشیه 
ساز خمینی شهر با قالیباف جدال لفظی پیدا 
کرد. ماجرا زمانی آغاز شد که نقدعلی بعد از 
بازگشت لایحه بودجه به دولت گفت: »بنده 
زمانی که از نمایندگان ســوال کردم که آیا 
لایحه دولت درباره بودجه به رای گذاشــته 
شد یا مصوبه کمیسیون تلفیق، اختلاف نظر 
وجود داشــت و برخی نمی دانســتند که به 
کدام یــک رای داده اند. امروز در مجلس چو 
افتاده است که جنابعالی می خواهید کاندیدای 
ریاســت جمهوری شوید و برخی از اقداماتی 
که انجام می دهید، مقدمه کاندیداتوری است. 
ما نمی خواهیم قصه شفافیت هم ابزاری برای 

انتخابات ریاست جمهوری باشد.«
قالیبــاف کــه از صحبت های ایــن نماینده 
عصبانی شده بود پاسخ داد: »شما باید بدانید 
که به حق نمایندگان ظلم کرده اید که گفتید 

نمایندگان نمی دانستند که به چه چیزی رای 
دادند. لطفا دوستان نظرات شخصی خود را به 
عنوان نظرات همه نمایندگان مطرح نکنند.«
همچنین دو هفته پیش قالیباف وحید یامین 
پور یکی از اعضای نزدیک به جبهه پایداری، 
اما منتقــد محصولی را به لیســت نزدیکان 
خود افزود. به نظر می رســد محصولی قصد 
ائتلاف با قالیباف را ندارد، اما طیفی در جبهه 
پایداری به رهبــری آقاتهرانی قصد دارند با 

قایق قالیباف به مجلس بروند.
نشســت خبری بادامچیان عضو حزب موتلفه 
اســلامی نیز برای اصولگرایان بیش از دیگران 
قابل توجه بود؛ چه آنکه بادامچیان بخشــی از 
ســخنان خود را به انتقــاد از نزدیکان قالیباف 
اختصــاص داد. او درباره عــدم حضور قالیباف 
در شــورای وحدت، گفت: »حامیــان قالیباف 
در ائتلاف نرفتند البته حزب و تشــکل ایشان 
نرفت و در جلســه شــورای وحدت هم حضور 
نیافتند. آقای قالیباف جدا می روند و شــاید به 
این مجموعه شــورای وحدت هم بپیوندند. در 
شورای وحدت به روی همه باز است. بادامچیان 
یادآور شــد: اولین دعوت از دوســتان شورای 
ائتلاف انجام شــد، ولی آن دوستان گفتند که 
با حفظ احترام جامعه روحانیت حاضر به شرکت 
در جلسات شــورای وحدت نیستند. پس از آن 
از جبهه پایداری و دوســتان آقای قالیباف نیز 
دعوت شــدند، ولــی آن ها نیز به جلســات ما 
نیامدنــد، ولی در عین حال نزدیک به 40 گروه 
و حزبی که در شــورای وحــدت حضور دارند 

جلسات شورای وحدت را برگزار کردند.
ساز و کار وحدت اصولگرایان 

اصولگرایان وحدت را در چند ساز و کار مثل 
شــورای وحدت و شــورای ائتلاف پیگیری 
می کننــد. کمال ســجادی دربــاره آخرین 
فعالیت های در دســت اقدام شورای وحدت 
گفتــه »جامعــه روحانیت مبارز در آســتانه 
انتخابات ســال 1400 تصمیــم گرفت که 
ساختار حزبی تری پیدا کند و بر همین اساس 
اقدام به تاسیس دفاتر استان در سراسر کشور 
کرد. همچنین آن ها با دعوت از احزاب تلاش 
کردند تا ســازوکاری برای وحــدت جریان 
اصولگرایی ایجاد کنند و حتی در این مســیر 
مقداری فراتر از عــرف معمول عمل کردند. 
اما از همه احزاب اصولگرا و ارزشــی که به 
چهل حزب می رسیدند، دعوت کردند و چنین 
فرآیندی بــرای نخســتین بار در حال انجام 
اســت. درون این 40 حــزب هم یک بلوک 
بنــدی صورت گرفــت و از هر 8 حزب یک 
نماینده به شــورای وحدت معرفی شد تا در 
کنار نمایندگانی از روحانیت و نمایندگانی از 
سوی اقشار، ساختار شورای وحدت را شکل 

دهند.«

سجادی همچنین خبر داده که »ذیل شورای 
وحدت دو هیات اجرایی تشــکیل شــده که 
یکی از آن ها مســئولیت انجــام و پیگیری 
امور مرتبط با انتخابات ریاســت جمهوری را 
برعهده دارد و رئیــس آن هم آقای منوچهر 
متکی هستند. همچنین هیات دیگر به منظور 
پیگیری امور انتخابات شــورا ها تشکیل شده 
و ریاســت آن برعهده آقای مجاهد موســی 
پور اســت. جبهه پیروان خط امام و رهبری 
همکاری نزدیکی با شــورای وحدت دارد، در 
همیــن چارچوب آقایان باهنــر و بادامچیان 
در شــورای وحدت و بنده به همراه ســه تن 
از دوســتان در هیات اجرایی فعالیت داریم. 
این همکاری و تعامل نزدیک ما با روحانیت 
براساس یک اعتقاد و دلیل است و آن اینکه 
از نظر جامعه شناسی سیاسی جامعه روحانیت 
مبارز و جامعه مدرســین گروه های مرجع ما 
هســتند؛ لذا ما با این دو تشــکل هم ارتباط 

سنتی داریم و هم ارتباط ارگانیک.«
ســجادی درباره رئیســی هم گفته «سابقه 
نشــان می دهد که حضور ایشان در صحنه 
انتخابات، تاثیر قابل توجهی در بحث وحدت 
دارد، کمااینکــه به خاطر دارید در ســال 96 
ایشان توانســت ظرفیت جریان اصولگرایی 
را یکپارچــه کرده و 16 میلیون رای کســب 
کند، این در حالی اســت که در سال 92 به 
علت تعدد کاندیدا ها شاهد چند تکه شدن آراء 
بودیم و تجمیع آراء مشخص نبود. اگر ایشان 
تصمیم بگیرد که در انتخابات حاضر شود هم 
اجماع حاصل می شــود و هم وحدت عملی؛ 
منتها اینکه وارد انتخابات شود یا نه، با توجه 
به مســئولیتی که دارند به تصمیم خودشان 

برمی گردد.«
احمدی نژاد به قدرت چسبیده است

رســانه الجریده کویت که گاه اخبار مبهمی 
از فضای داخلی ایران منتشــر می کند، هفته 
گذشــته مدعی شــده که محمــود احمدی 
نژاد در منزل حدادعادل با حجت الاســلام 
مجتبی خامنه ای فرزنــد رهبر انقلاب دیدار 
داشته اســت. یکی از اعضای دفتر احمدی 
نژاد درباره ایــن دیدار می گوید: »این خبر را 
نه تایید می کنیــم و نه تکذیب. اما به فرض 
صحــت خبر نیــز چنیــن دیدارهایی خیلی 

غیرطبیعی نیست.«
حجت الاســلام بهمن شــریف زاده نیز گفته 
»این اخبار دروغ و کذب اســت. در انتخابات 
مجلس هم از خبرگزاری های مشهور تماس 
می گرفتند که ایشان به وزارت کشور آمده یا 
اینکه کاندیــدا معرفی می کند، اما دیدیم که 
کذب بود. حتی می گفتنــد 3-4 بار با آقای 
قالیباف دیدار کرده اســت کــه کذب بود و 
دروغ بودن آن اکنون روشن شده است. این 

خبر هم از همان دســته اخبار است و نیاز به 
پیگیری نــدارد. من احتمال چنین دیداری را 

نمی دهم.«
محمود احمدی نژاد ماه گذشــته مصاحبه ای 
با اردشیر احمدی انجام داده که هفته گذشته 
نیز برخی بخش های آن منتشر شد. از جمله 
بخش هایی که تلاش شــده احمدی نژاد با 
چهــره جدیدی به مــردم معرفی شــود. او 
گفتــه »اصحاب قدرت تلاش کرده اند چهره 
دیگری از او به نمایــش بگذارند. در بخش 
دیگر نیز گفتــه من اعتقاداتــم را می گویم 
ولــی تاثیر اعتقادات من در جامعه خیلی زیاد 

است.«
همزمان با فعالیت های بیشــتر احمدی نژاد، 
انتقادهــا علیه او نیز شــدت گرفته اســت. 
محمدحســن قدیــری ابیانه فعال سیاســی 
اصولگــرا گفتــه »محمود احمدی نــژاد به 
قدرت چســبیده و به همیــن دلیل حتما در 
انتخابات 1400ثبت نــام خواهد کرد و حتما 
هم از ســوی شــورای نگهبان رد صلاحیت 
خواهد شــد. البته خودش می داند که احتمال 
بعید  انتخابات ریاست جمهوری  حضورش در 
اســت با این حال با انجام دادن بعضی کار ها 
دنبال این اســت که طرفدارانش به سیستم 
برای تایید او فشــار بیاورنــد. قدیری ابیانه 
می گویــد: »احمدی نژاد و طرفداران او گمان 
می کنند هنوز هم پایــگاه رای بالایی دارند؛ 
آن ها نمی دانند فقط کسانی دوباره به او رای 
خواهند داد کــه از مواهب یارانه نقدی بهره 
برده انــد، اما با طرز تفکر و رفتار او آشــنایی 
ندارند. در واقع مردم مناطق محروم هم اگر 
از طرز تفکر این شخص مطلع شوند، مطمئنا 
او روی برمی گرداننــد. احمدی نژادی که  از 
پیام می فرستد  برای تولد مایکل جکســون 
و بــه آنجلینــا جولی پیام اتحــاد می دهد با 
احمدی نــژادی کــه شــعار عدالت طلبی و 
ساده زیســتی می داد زمین تا آســمان فرق 
دارد. احمدی نژاد دیگر اعتقادی به روحانیت، 
ولایت فقیه و مرجعیت ندارد و به همین دلیل 
از دایره نظام خارج شــده است. آقای مشایی 
گفته بود، همان طور که عصر اسب ســواری 
گذشته است دوره اســلام گرایی هم گذشته 
اســت، و احمدی نژاد هم ایــن نگاه را قبول 

دارد.«
کنایه سنگین رستم قاسمی به برخی 

مدعیان
رســتم قاســمی وزیر نفــت احمدی نژاد که 
به نظر می رســد ســودای کاندیداتوری در 
انتخابات 1400 را دارد، هفته گذشــته نیز با 
چنــد دیدار و اظهار نظر بــه صدر اخبار آمد. 
برخی معتقدند که بخشی از احمدی نژادی ها 
و جریــان پایــداری از وی حمایت می کنند. 
رســتم قاســمی دو هفته پیش در پاسخ به 
ســوالی درباره احتمال کاندیداتوری خود در 
انتخابات ریاســت جمهوری سیزدهم، گفت: 
»با توجه به شرایط اقتصادی و معیشت مردم، 
هنوز زود است که فضای کشور را انتخاباتی 
کنیم و بنده با اینکه ســمت دولتی ندارم اما 
این روز ها بخشــی از وقت خود را برای حل 

مشکلات اقتصادی کشور گذاشته ام.«
وزیر سابق نفت با اشاره به حضور کاندیدا های 
مختلــف در عرصه انتخابــات گفته »کاش 
آقایان دو سفر خارجی می رفتند و یک کارگاه 
آجرپــزی را اداره می کردند بعــد به عرصه 
ورود می کردند. کسی که تا حالا یک گارگاه 
آجرپــزی اداره نکــرده می خواهــد اتوبوس 
دولت را براند، چنین شــخصی یا اتوبوس را 
بــه داخل دره می اندازد یــا آن را بالای قله 
می برد. امروز دنیا دنیای دیپلماســی، آن هم 
دیپلماســی اقتصادی است. آقایان بگویند آیا 

در این زمینه تجربه ای دارند.«

نگاهی به تحرکات انتخاباتی 
اصولگرایان در نیمه اول بهمن ماه ؛

تا دقیقه 90 
در انتظار 
رئیسی 

دیدگاه

رد شفافیت در مجلس؛

طرح پوپولیستی که بایگانی شد
 خرداد 99 هنگامی که مجلس یازدهمی ها مشغول تهیه و تدوین 
این طرح بودند فکرش را هم نمی کردند که  بعد از گذشت چندماه 
از شروع کارشان ایرادات و اشکالات شفاف شدن آرا آنقدر اهمیت 
پیدا کند که تن دادن به آن به آن سادگی ها هم که تصور می کردند 
پیش نرود.خبرآنلاین نوشت: »طرح شفافیت آرا به تصویب نرسید« 
باورش برای حامیان این مجلس سخت بود اما این جمله ای بود که 
محمدباقر قالیباف از بلندگوی مجلس اعلام کرد تا یکی دیگر از 

شعارهای انتخاباتی این مجلس بازهم به سرانجام نرسد. 
»شفافیت آرا« حکایت پرماجرایی در میان مجلسیان دارد؛ از یک 
طرف وقتی آن را به عنوان شــعار به زبان می آورند آن هم قبل از 
کارزار انتخابات، کفه ترازوی آرایشان سنگین می شود اما همینکه 
بر روی صندلی های خانه ملت تکیــه می زنند از گفته های خود 
پشیمان می شوند و یک گام به عقب می گذارند و جلوه دیگری از 

بازی های سیاسی را در دستور کارشان قرار می دهند. 
جلسه غیرعلنی برای علنی شدن رای

طبق معمول باید راس ســاعت 8 صبح صدای زنگ علنی شدن 
مجلس به صدا در می آمد اما این اتفاق رخ نداد و بهارســتانی ها 
پشت درهای بسته به شور و مشورت درباره طرحی نشستند که از 
چند ماه قبل از آنکه راهی این ســاختمان بشوند وعده اش را داده 
بودند. آنها که در میان عطش تند قانون نویسی دست به کار شده 
بودند تا برای شفاف شدن رای نمایندگان دست و آستینی بالا بزنند 
و کار ناتمام دیگران را تمام شــده به نام خود ثبت کنند حالا سایه 
اما و اگرها را بر سر خود احساس می کردند و برای خلاص شدن 
از این وضعیت دست به دامن جلسه ای بدون هیچ شفافیتی شدند.

 خرداد 99 هنگامی که مجلس یازدهمی ها مشغول تهیه و تدوین 
ایــن طرح بودند فکــرش را هم نمی کردند که  بعد از گذشــت 
چندماه از شروع کارشان ایرادات و اشکالات شفاف شدن آرا آنقدر 
اهمیت پیدا کند که تن دادن به آن به آن سادگی ها هم که تصور 
می کردند پیش نرود؛ موضوعی که روح الامینی نماینده تهران در 
جریان بررسی کلیات این طرح به آن اشاره کرد و گفت: »:» تحت 
فشــار قرار دادن افراد برای اینکه رای شان مطابق یک سلیقه یا 
جریان باشد با شفافیت تطابق ندارد. چرا خود ما قایل به شفافیت 
نیستیم چرا باید در جلسه غیر علنی  صبح امروز  نگران این طرح 
باشیم و گفتیم بسیاری خارج از کشور می خواهند  به وسیله نرم 
افزاری بر تصمیم گیری های  ما تاثیر بگذارند  وخطای محاسبه 

به ما بدهند.«

شفافیت آرا خوب است اما برای دیگران
وقتی مجلس دهم طرح شفافیت آرای نمایندگان را رد کرد فریاد 
و فغان شان بلند شد که چه نشسته اید که وکلایتان در خانه ملت 
رای شان را از شما مخفی می کنند؛ همان روزها بود که وعده دادند 
پایمان به بهارستان برسد چنین و چان می کنیم و مخفی کاری در 
قاموس مان نخواهد بود؛ اما وقتی به دروازه های مجلس رسیدند 
ساز و کار تغییر کرد و شعارهای شان در دوراهی واقعیت درجا زد. 
اولیــن ظهور و بروز آن هم در رفتار رئیس مجلس یازدهم هویدا 
شــد به طوری که  با وجود آنکه 9 ماه از شروع مجلس می گذرد 
محمدباقر قالیباف هنوز حاضر نشــده اســت در راستای همان 

شفافیت، خود را در معرض سوال خبرنگاران قرار دهد.
اما ماجرای مجلس یازدهم و معضل شفافیت تنها همین نیست 
درواقــع نمایندگانی که خود را در صف مقدم شــفافیت معرفی 
می کردند و در همــان روزهای ابتدایی بــه ازای هر رای گیری 
در مجلس از رایشــان عکس می گرفتند و هرجا که می توانستند 
از توئیتر گرفته تا اینســتاگرام آن را منتشــر می کردند درست در 
روزی که باید مواضعشــان را نسبت به شــفاف شدن یا نشدن 
رای نشان می دادند تناقض فاحشی در رفتارشان نشان دادند و با 
طرح اصلاح آئین نامه داخلی مجلس در راســتای شفاف شدن آرا 
مخالفــت کردند. این درحالی بود که یک روز قبل قالیباف چنین 
نتیجه ای را پیش بینی نمی کرد. او در توئیترش با هشتگ شفافیت 
آرای نمایندگان نوشته بود :»طرح شفافیت آراء نمایندگان فردا در 
دســتور کار مجلس است؛ إن شاء الله به آن رأی موافق خواهم داد 
و تمــام نمایندگان محترم و پرتلاش مردم عزیز ایران را به ثبت 
رای موافق دعوت خواهم کرد. تصویب این طرح، مکمل رویکرد 
کلان تری است که برای شفاف ســازی روندهای تصمیم گیری 
مجلس در پیش گرفته ایم« اما 12 ساعت بعد از این توئیت مجبور 
شــد از تریبون هیات رئیسه اعلام کند، نمایندگان مجلس با این 
طرح مخالفت کردند و بعد از این اعلام در صفحه توئیترش وعده 

دیگری برای تصویب طرح شفافیت آرا بدهد.
طرحی که مجلس یازدهم آن را کنار گذاشت

مجلس یازدهم در حالی به طرح شــفافیتی که خود آن را نوشته 
بودند رای منفی دادند که چندمــاه قبل  از آن،  در مجلس دهم 
طرح دو فوریتی »شفافیت نظام تقنینی« را به تصویب رسانده بود 
طرحی که اگرچه از سوی اصلاح طلبان مجلس مطرح شد اما مهر 
تائید »حاجی بابایی« »کاظم جلالی« و »محمدرضا عارف« یعنی 

روسای سه فراکسیون مجلس هم پای آن نشست.
تفاوت عمده ای که این طرح با  طرح های قبلی و بعدی  داشت این 
بود که این طرح تنها نمایندگان مجلس را ملزم نمی کرد شفافیت 
آرا داشــته باشند بلکه چتر این شــفافیت، آرای اعضای شورای 
نگهبان، مجمع تشخیص مصلحت نظام و شورای عالی انقلاب 
فرهنگی  را هم شامل می شد. در متن این طرح آمده بود: »تمامی 
شوراها، مجامع و نهادهای موثر در فرایند قانونگذاری و همچنین 
نهادهای تصمیم گیرنده که دارای صلاحیت سیاستگذاری یا وضع 
قانون و مقررات هســتند از جمله مجلس شورای اسلامی،مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، شوراهای عالی انقلاب فرهنگی و فضای 
مجازی،شوراهای شهر و روستا و خبرگان رهبری موظف به علنی 
ســازی رای اعضا و انتشــار آن مذاکرات در درگاه اینترنتی خود 
می باشند« اما از آنجا که نمایندگان مجلس یازدهم تصمیم نداشتند 
اقدامی انجام دهند تا مبادا صلاحیتشان برای انتخابات دوره بعد به 
مخاطره بیفتد این طرح مجلس را کنار گذاشتند و شفافیت آرا را 
تنها متوجه نمایندگان مجلس کردند که با آن هم موافق نبودند.  

ویترینی به نام مجلس یازدهم
اعتراف نمایندگان مجلس یازدهم به پوپولیست بودن و اقدامات 
نمایشــی در مجلس یازدهم یکی از همان موضوعاتی بود که در 
جریان بررســی این طرح حسابی ظهور و بروز داشت و این را در 

مخالفت برخی نمایندگان با این طرح می شد به وضوح دید.
الیاس نادران نماینده تهران و رئیس کمیســیون تلفیق بودجه از 
جمله افرادی بود که با این طرح مخالف بود.  او در جریان نشست 
علنی امروز مجلس گفت: »مشکل امروز مجلس رفتار دوگانه ای 
است که نمایش شفافیت می دهیم و پنهان کاری می کنیم دیروز 
جمع کثیری از همکاران ما تقاضــای رای علنی و با ورقه راجع 
به کلیات گزارش کمیسیون تلفیق بودجه کردند، اما دبیر محترم 
هیئت رئیسه گفتند که رئیس محترم مجلس به مصلحت نمی داند 
چه شد که دیروز شفافیت آرا بد بود و امروز شفافیت آرا خوب شده 
است؟«او ادامه داد: »اینگونه نمی شود شفافیت داشت شفافیت این 
است که آنچه گردش مالی ما است و مردم باید بدانند را بگوییم. در 
همین جلسه غیرعلنی امروز برای جلب آراء همکاران اعلام کردند 
که این طرح دو فوری خواهد شد. چرا دو فوری؟ برای اینکه پخته 
شود طرحی که 9 ما در مجلس مانده است و پخته نشده کی باید 
پخته شود؟ به مردم نمایش شفافیت می دهیم و آن را در بایگانی 
قرار می دهیم و اواخــر کار مجلس دوباره آن را  از بایگانی خارج 

و درباره آن حرف می زنیم. اگر صداقت داریم الان که شــفافیت 
آرا رای آورد بلافاصله وارد جزئیات شــویم  و به مردم بگوییم که 
می خواهیم چه کار کنیم. این رفتارها نمایشــی است و نه اصل 
رای به شفافیت. من می پرسم آقای رئیس محترم مجلس دیروز 
شما به کلیات گزارش کمیسیون تلفیق مجلس رای مثبت داد یا 
منفی؟ اعلام کنید به مردم این شــفافیت است اینگونه نمی شود 
شفاف سازی کرد. نمی شود دیروز مصلحت اندیشی کرد و امروز 

چیز دیگری بگوییم.«
نادران هم مانند بســیاری از نمایندگان در مجالس قبل شفافیت 
را منشا رفتار دوگانه دانست و گفت: »من با شفافیت آرا به شدت 
موافقم، اما شــما ملاحظه نماینده شهرستان را بکنید که فردا در 
رای اســتیضاح یک وزیر از وزیر گرفته تا استاندار تا فرماندار او را 
تحت فشــار قرار دهند شفافیت این است این نوع رفتار را دوگانه 
نکنید و در یک شرایط پوپولیستی   نمایندگان مردم  را قرار ندهید  
تهران، همه ایران نیست. نماینده تهران نماینده کل کشور نیستند 
ملاحظات نمایندگان شهرســتان که بیش از 183 تک نماینده 
هستند در این مصوبه مورد توجه قرار دهید دو فوریت چه معنایی 

دارد؟«
عبدالحسین روح الامینی نیز مانند نادران مخالف این طرح بود و 
او نیز با کنایه به رد کلیات لایحه بودجه گفت: »در رای به اعتبار 
نامه و کمیســیون ها شــفاف بودیم؟ ما ویترینی عمل کردیم ما 
قیافه شفافیت می گیریم و کارهایمان کاریکاتوری است در عصر 

الکترونیک هیچ چیز نمی تواند پنهان باشد.«
مهدی باقری نیز این طرح را پوپولیستی خواند و گفت: »این طرح 
پوپولیستی و عوام فریبی است این طرح حاوی تبصره های است 
که طرح را از شــفافیت خارج می کنــد و عقلانیت را از مجلس 
خواهد گرفت با تصویب این طرح مت منافع ملی را زیر ســوال 
خواهیم برد. ما مدافع شــفافیت هستیم، اما با بسترهای مناسب 
تا زمانی که احزاب قوی نباشند نمایندگان منافع منطقه ای را بر 
منافع ملی ترجیح می دهند. گروه های فشار در شهرستان ها، فشار 

می آورند که این طرح تصویب شود.«
او همچنین گفت:»همه حاکمیت باید شــفاف باشد و  بحث آرا 
نیســت اگر می خواهیم شفافیت داشــته باشیم همه حاکمیت و 
نهادها  بایدشفاف سازی کنند شفافیت مجلس از همه  نهادهای 
حاکمیت بیشتر اســت یک طرح جامع برای حاکمیت بیاورید و 

اگر این طرح همه حاکمیت را شفاف کند من مدافع آن هستم.«
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احتمال مصرف ۱۰۰میلیون لیتری بنزین در سال۱۴۰۰

نفت در بالاترین قیمت یک سال اخیر ایستاد

معاون وزیر نفت با بیان اینکه »توســعه CNG کوتاهترین  
و بــه صرفه ترین راه حل کاهش مصرف و افزایش صادرات 
بنزین اســت«، گفت: پیش بینی من این اســت که متوسط 
مصرف بنزین در ســال 1400 به 95 تــا 100 میلیون لیتر 

در روز برسد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، علیرضا 
صــادق آبادی، مدیرعامل شــرکت ملــی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی، اظهار داشــت: در ایران، شدت مصرف 
انرژی بسیار بالاســت و در خصوص مصرف بنزین نیز این 
روند مســتثنی نیســت؛ پس باید اقداماتی را اجرایی کنیم تا 

روند مصرف این فرآورده استراتژیک نفتی اصلاح شود.
وی افزود: یکی از راهکارهــای موثر در جهت اصلاح روند 
مصرف بنزین، جایگزینی این ســوخت با ســوخت مناسب 
دیگری اســت کــه در این زمینــه CNG بهتریــن گزینه 

جایگزینی با سوخت بنزین است.
معاون وزیر نفت با بیان اینکه »اگر توســعه CNG، از رشد 
مصرف بنزین کم نکند، رشــد مصرف این فرآورده نفتی از 
حجم صادرات آن می کاهد«، گفــت: ایران در حال حاضر 
بزرگتریــن صادرکننده بنزین در منطقه اســت؛ ما مهمترین 
تأمین کننده بنزین کردســتان عراق هســتیم، به افغانستان 
و پاکســتان بنزین صــادر می کنیم، اخیرا صــادرات بنزین 
به آذربایجان، ارمنســتان و گرجســتان را آغــاز کرده ایم و 
همچنین صــادرات دریایی بنزین ما به مقصد بســیاری از 

کشورهای منطقه صورت می گیرد.

وی ادامــه داد: بــا افتخار اعــلام می کنم کــه بزرگترین 
تولیدکننده بنزین در بین کشــورهای عضو اوپک هستیم و 
این یک ظرفیت عظیم برای کشــور است؛ باید این ظرفیت 
را حفظ کنیــم و مهمترین اقدام برای حفــظ این ظرفیت، 
جلوگیری از رشــد افسارگســیخته مصرف بنزین در کشور 
است.صادق آبادی با یبان اینکه »توسعه CNG سریع ترین 
راه برای حفظ ظرفیت صادراتی بنزین کشــور است«، گفت: 
ما همه زیر پرچم مقدس جمهوری اســلامی داریم کار می 

کنیم و بایــد همه با هر منش و رویکرد سیاســی، موضوع 
CNG و ضرورت توســعه آن را به عنــوان یک اقدام مهم 
ملی و مصلحت امروز و فردای کشــور، مورد توجه و حمایت 

قرار دهیم.
وی افزود: در حال حاضر بیــن 23 تا 25 میلیون مترمکعب 
در روز مصرف CNG در کشــور داریم که به همین مقدار از 
مصرف بنزین با مصرف CNG جایگزین شــده اســت، می 
توانیم با هزینه بسیار کمی، تا 20 میلیون لیتر دیگر از مصرف 

روزانه بنزین کشــور را در طول دو سال با CNG جایگزین 
کنیم.معاون وزیر نفت تصریح کرد: اگر می خواســتیم برای 
این 20 میلیون لیتر، پالایشــگاه بســازیم، نیــاز داریم یک 
پالایشگاه با ظرفیت پالایشی روزانه 700 هزار بشکه احداث 
کنیم که هزینه احداث چنین پالایشــگاهی، با حداقل هزینه 
احــداث 20 هزار دلار به ازای هر بشــکه، 14 میلیارد دلار 
خواهد بــود؛ حتی با فرض اینکه این میزان ســرمایه را در 
اختیار داشتیم، اجرای این پالایشگاه در بهترین حالت 4 سال 

زمان می برد.
وی ادامه داد: در بهترین حالت، 4 ســال زمان صرف کنیم 
و 14 میلیارد دلار هزینه کنیم تا پالایشــگاهی بســازیم که 
بتوانیم 20 میلیون لیتر در روز به تولید بنزین کشــور اضافه 
کنیم؛ در حالی که در این 4 ســال، رفتــه رفته از صادرات 
بنزین کشــور کاسته شــده و حتی امکان تبدیل شدن ما به 
واردکننده بنزین وجود دارد؛ حال اگر این راهکار را یک کفه 
ترازو قرار دهیــم و در کفه دیگر، جایگزینی 20 میلیون لیتر 
مصرف روزانه بنزین با مصرف CNG را قرار دهیم؛ مشخص 
است که توســعه CNG یک راهکار اولویت دار برای کشور 

خواهد بود.
صــادق آبادی تصریــح کرد: پیش بینی من این اســت که 
متوســط مصرف بنزین در سال 1400 به 95 تا 100 میلیون 
لیتر در روز برسد که این به معنای کاهش ظرفیت صادراتی 
بنزین کشــور خواهد بود و در صورت ادامه این روند در سال 
1401، ممکن است دوباره به واردکننده بنزین تبدیل شویم.

قیمت نفت روز گذشــته به بالاترین حد در یک ســال اخیر 
صعود کرد و به روند افزایشــی روزهای اخیر که تحت تاثیر 
نشانه های رشد اقتصادی آمریکا و پایبندی اوپک پلاس به 

محدودیت عرضه روی داده است، ادامه داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، بهای 
معاملات نفت برنت 40 ســنت معــادل 0.7 درصد افزایش 
یافت و به 59 دلار و 24 سنت در هر بشکه رسید. نفت برنت 

در مسیر ثبت شش درصد رشد هفتگی قرار دارد.
بهای معاملات وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا 24 سنت 
معــادل 0.8 درصد افزایش یافت و به 56 دلار و 65 ســنت 
در هر بشکه رسید. این شاخص در مسیر رشد هفتگی حدود 
9 درصد قرار دارد که بزرگترین رشد هفتگی از اکتبر خواهد 

بود.

واندانا هاری، تحلیلگر انرژی در شــرکت واندا اینســایتس 
اظهار کرد: اعتماد رو به رشــد بــه بهبود اقتصادی و احیای 
تقاضا برای نفت عامل مهمی در حمایت از قیمتها بوده است. 
در حال حاضر محدودیت عرضــه به دلیل کاهش یکجانبه 
تولید عربستان سعودی به پشــتیبانی از رشد قیمتها کمک 
کرده اســت و نفت برنت ممکن است رکورد قیمت 60 دلار 

را بشکند.
بازارها از رشــد بهتر از حد مطلوب سفارشها برای کالاهای 
آمریکایی در دســامبر که نشــانه تحکیم بخش تولید است، 
دلگرم شــدند و امیدوارند بسته کمک کرونایی 1.9 تریلیون 
دلاری که از سوی جو بایدن، رییس جمهور آمریکا پیشنهاد 

شده، سریعا تصویب شود.
مایکل مک کارتی، استراتژیست ارشد بازار در شرکت سی ام 

سی مارکتش با اشاره به اوپک و متحدانش، گفت: دیسیپلین 
اوپک پلاس واقعا مثبت بوده اســت. این گروه هفته جاری 
حمایت خود از کاهش عمیق تولید را که به کاهش ســطح 

ذخایر جهانی کمک کرده، مورد تاکید مجدد قرار داد.
این گروه با وجود این که برآوردش از رشــد تقاضا را پایین 
آورده، انتظار دارد کاهش تولید اوپک پلاس، بازار را تا پایان 

سال 2021 در کمبود عرضه نگه دارد.
تقاضــای چین برای نفت هم به حمایت از بازار کمک کرده 
اســت. به گفته اســتفن اینس، استراتژیست بازار در شرکت 
اکســی کورپ، رهگیری نفتکشها نشان می دهد دو نفتکش 
حامل نفت دریای شــمال برای 22 مــارس و 24 مارس به 

مقصد چین حرکت می کنند.
بر اســاس گزارش رویترز، همچنین آمار رســمی چهارشنبه 

هفته جاری نشــان داد ذخایر نفت آمریکا هفته گذشــته به 
475.7 میلیون بشــکه کاهش پیدا کرده که پایینترین سطح 

از مارس بوده است.

آینده اقتصاد ایران در کشاکش دعواهای 
سیاسی دولت و مجلس

رییس کمیســیون تلفیق با بیان اینکه لایحه بودجه دولت، بودجه فروپاشی است بیان کرده 
بود که این کمیســیون در پی کاهش کســری بودجه دولت است. اما با مصوبات کمیسیون 
تلفیق هزینه های دولت به 926 هزار میلیارد تومان می رسد که نسبت به لایحه مدنظر دولت 
47 درصد افزایش یافته اســت. هر چند کلیات لایحه در صحن علنی رد شد اما آینده اقتصاد 

ایران در کشاکش دعواهای سیاسی دولت و مجلس افتاده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از اقتصادآنلاین، با توجه به رشد فزاینده هزینه ها 
و غیرقابل تحقق بودن درآمدهای پیش بینی شده، لایحه بودجه 1400 با انتقادات گسترده ای 
مواجه شد. در لایحه بودجه سال آینده در حالی هزینه های جاری بیش از 46 درصد افزایش 
یافت که درآمدها تنها 10 درصد رشــد نشــان می دهد. به بیان دیگر  کسری تراز عملیاتی 
در لایحه بودجه مد نظر دولت به حدود 320 هزار میلیارد تومان می رســد. دولت برای  سال 
آینــده حدود 200 هزار میلیارد تومان درآمد نفتی پیش  بینی کرده که به معنای صادرات 2.3 

میلیون بشکه ای در روز است.
الیاس نادران، رییس کمیسیون تلفیق مجلس در ابتدای دی ماه بیان کرد لایحه بودجه 1400 
به هر چیزی شــبیه اســت غیر از بودجه! به گفته نادران »تعبیر مجلس درباره بودجه 1400 
آن اســت که این لایحه برای فروپاشی تنظیم شــده، نه برای اداره کشور.« نادران اهداف 
اصلی کمیســیون تلفیق را اصلاح ساختار بودجه، کاهش وابســتگی به نفت، شفاف نمودن 
منابع و مصارف و حداقل نمودن کســری بودجه دانست. هرچند بسیاری از نمایندگان لایحه 
بودجه را غیرقابل اصلاح می دانســتند اما در نهایت کمیســیون تلفیق کلیات بودجه را در 9 

دی تصویب کرد.
 با وجود این انتقادات انتظار می رفت که مصوبات کمیسیون تلفیق در راستای اصلاح لایحه 

بودجه دولت باشد اما ....
بنابر مصوبــه تلفیق، بودجه عمومی به 1194 هزار میلیارد تومان افزایش یافت که نســبت 
به لایحه دولت افزایش 41.9 درصدی را نشــان می دهد. همچنیــن هزینه ها  و درآمدهای 
دولت نیز با افزایش 47  و 43 درصدی به 936 و 455 هزار میلیارد تومان رسیده اســت. این 
یعنی کســری تراز عملیاتی بودجه از 320 به بیش از 481 هزار میلیارد تومان افزایش یافت. 
همچنین درآمدهای نفتی دولت با تغییر ارز محاســباتی از 11500 به 17500 تومان به بیش 

از 215 هزار میلیارد تومان رسید
پس از یکماه بررسی لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق خروجی آن اگر فروپاشی نباشد، قطعاً 
بودجه ونزوئلایی شــدن اســت. با این وجود رد کلیات بودجه در صحن علنی امروز مجلس 

روزنه امید را برای جلوگیری از یک اشتباه تاریخی باز کرد
دولــت و مجلس باید بدانند که در برهه حســاس کنونی، آینده اقتصــاد ایران نباید قربانی 

دعواهای سیاسی و منفعت طلبی های جناحی شود.

صدور چک بی محل دردسر ساز می شود
با اشاره  ســخنگوی اجرای قانون چک 
برای صادرکننده  که  محدودیت هایی  به 
چک بلامحل در نظر گرفته شــده است، 
گفت: یکی از مهــم ترین محدودیت ها 
این اســت که به میزان مبلغ برگشتی از 

حساب های دیگر مسدود می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از صدا و ســیما، ســخنگوی قانون 
اجرای قانون جدید چک، گفت: پشــت 

چک های جدید صیاد بارکدی وجود دارد که افراد می توانند با اســکن آن به طور مســتقیم و 
به آسانی به سامانه استعلام همگانی چک در بانک مرکزی متصل شوند و وضعیت اعتباری 

صادر کننده چک را بررسی کنند.
نادعلی زاده، افزود: همچنین در چک های جدید عبارتی درج شــده که به مشــتری هشدار 
می دهد باید حتماً چک ها در ســامانه صیاد ثبت شــود و دریافت کننــده چک نیز می تواند 

اطلاعات چک را در سامانه بررسی کند.
وی با بیان اینکه چک های جدید از 14 فروردین سال آینده در بانک ها توزیع می شود از مردم 

خواست چک های جدید را از این تاریخ از بانک ها مطالبه کنند.
نادعی زاده با اشــاره به محدودیت هایی که برای صادرکننــده چک بلامحل در نظر گرفته 
شــده است، گفت: یکی از مهمترین محدودیت ها این است که به میزان مبلغ چک برگشتی 
موجودی افراد در حســاب های آن ها در بانک های دیگر تا زمان تعیین تکلیف چک مسدود 

می شود.

در ۸ ماهه اول معادل کل پارسال وام به 
بنگاه ها داده شد

معاون وزیر اقتصاد اعلام کرد: در 8 ماهه نخست امسال معادل تمام سال گذشته تسهیلات 
توسط نظام بانکی به بنگاه های اقتصادی پرداخت شده است.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، عباس معمارنژاد در خصوص اقدامات 
وزارت اقتصاد در سال جهش تولید گفت: در 8 ماهه نخست امسال معادل تمام سال گذشته 

تسهیلات توسط نظام بانکی به بنگاه های اقتصادی پرداخت شده است.
معاون وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه مهمترین مشکل بنگاه های اقتصادی بحث تامین مالی 
اســت افزود: این بنگاه ها در سال جاری تامین مالی نسبتا مناسبی را از طریق بورس و بازار 

سرمایه انجام دادند.
وی با اشــاره به مصوبات مراجع ذی صلاح نظیر ستاد تسهیل و ستاد اقتصادی دولت اظهار 
کرد : بانک های کشــور با توجه به این مصوبه ها، جهت وصول مطالبات خود، یک امهال و 
اســتمهال بدهی را برای بنگاه های اقتصادی داشته اند تا این بنگاه. ها از این طریق،  مسیر 

هموارتری در راستای جهش تولید داشته اند.
معمارنژاد در بخش دیگری از ســخنان خود به بحث ضریب نفوذ بیمه در کشــور بر اساس 
قانون اشــاره کرد و افزود: هدفگذاری برای شــاخص یادشده حدود 7 درصد بود اما علیرغم 

تلاش ها این ضریب در حال حاضر به حدود 3 درصد رسیده است.
معــاون وزیر اقتصاد در ادامه این گفت وگو بیان کرد: با ابلاغ مجلس شــورای اســلامی در 
خصــوص صندوق بیمه همگانی حوادث طبیعی که یــک آرزوی یک دهه ای مردم در نقاط 
حادثه خیز و آسیب پذیر بود محقق و اساسنامه آن نیز در هیات امنا تصویب شد و از این پس 

مردم دغدغه کمتری در این رابطه خواهند داشت.
وی در خصوص اقدامات وزارت اقتصاد در رابطه با شــعار« ما می توانیم« در بیانیه »گام دوم 
انقلاب« رهبر معظم انقلاب گفت: با توجه به تمرکز مقام معظم رهبری در سال های گذشته 
به مباحث اقتصادی و نیاز به تغییر پارادایم اقتصادی کشــور در همه سطوح اعم از مسئولین، 
فعالان اقتصادی و مردم این احساس وجود دارد که باید تمامی سیاست ها و مقررات با توجه 
به این موضوع تنظیم شــوند.معمارنژاد به پیشرفت های علمی کشور و داشتن نیروی انسانی 
لایق و فرهیخته اشــاره و بیان کرد: با پیگیری های وزارت اقتصاد، اقتصاد دیجیتال و اقتصاد 
هوشــمند در حال انجام است و در این زمینه از استارتاپ ها و جوانان شاغل در این شرکت ها 
اســتفاده می شــود که هم در نظام بانکی از این اســتارتاپ ها حمایت کردیم و هم در نظام 
بیمه ای حمایت بیمه ای برای آنان انجام شده است و همینطور سازمان امور مالیاتی و گمرک 

کشور در مرتفع ساختن مشکلات در سال های اخیر نقش اساسی داشتند.
معاون وزیر اقتصاد با اشاره به بیانیه گام دوم در جهت تقسیم عادلانه امکانات عمومی کشور 
نیــز گفت : یکی از اقدامات مهم وزارت اقتصاد موضوع مقررات زدایی اســت به طوریکه در 
گذشته محدویت اخذ مجوز وجود داشت اما در حال حاضر، بیشتر مجوزهای کسب و کار در 
سامانه پیشخوان ملی مجوزهای کشور )G4B( قرار گرفته است و بخشی از این مجوز ها به 

شکل الکترونیکی انجام می شود.

خبر

اقدام ملی به سرنوشت مسکن مهر دچار شد؟
اواسط سال گذشته بود که طرح ملی مسکن  معاون وزیر راه می گوید ما فقط زمین آن را تأمین می کنیم و با اعطای تسهیلات، بخشی از هزینه ساخت را پوشش می دهیم!

یا »طرح اقدام ملی تامین مسکن« مطرح شد 
تا به رفع یکی از معضلات اصلی خانواده های 
کم درآمــد کمک کند. طرح ملی مســکن 
شامل ســاخت چهارصد هزار واحد مسکونی 
برای متقاضیان در ده استان می شد که قرار 
بــر این بود تا از این تعــداد 200 هزار واحد 
آن در شــهرهای جدید و با مشارکت بخش 
خصوصی، 100 هــزار واحد در مناطق بافت 
فرسوده و توسط شــرکت بازآفرینی شهری 
و 100 هزار واحد نیز توســط بنیاد مســکن 

انقلاب اسلامی احداث شود.
اکنون اما معاون مســکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرســازی، تعیین سرنوشت این طرح 
را در دولت بعد می داند و معتقد است که اگر 
کــردم فکر می کنند که مســکن مهر را هم 
دولت ساخته است، اشــتباه برداشت کردند؛ 
چراکه ساخت و ساز مســکن هیچ زمانی با 
دولت نبوده است! وی در خصوص طرح اقدام 
ملی مسکن نیز می گوید که قرار نیست دولت 
برای مردم مسکن بسازد، بلکه فقط زمین در 

اختیار متقاضیان ساخت و ساز قرار می دهد.
اهمیت بالای بخش مسکن به عنوان یکی 

از اصلی ترین دغدغه ها
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« محمود 
محمودزاده در گفــت وگو با خبرگزاری مهر 

درباره فعالیت ها و برنامه های معاونت مسکن 
و ســاختمان وزارت راه و شهرسازی در یک 
سال گذشته و چند ماه پیش رو تا پایان دولت 
دوازدهم اظهار داشــت: از آنجایی که بخش 
اصلی تریــن دغدغه های  از  یکی  مســکن، 
خانوارهاســت، از اهمیت بالایــی برخوردار 
است. به گونه ای که شروع خانواده و زندگی 
مشــترک و همچنین فرزندآوری و افزایش 

جمعیت به حوزه مسکن مرتبط است.
وی افــزود: به همین لحــاظ در این یک و 
2 ماه کــه معاون مســکن وزارت راه بودم، 
پروژه های متعددی تعریف شــد که در حال 
حاضر شــاهد آغاز اجرایی شدن این پروژه ها 
در ســطح کشور هستیم. بیشــتر پروژه های 
اقدام ملی مســکن از زمین بــالا آمده اند و 
پیشــرفت فیزیکی این پروژه های مسکونی 
و ساختمان  اســت.معاون مســکن  مشهود 
وزارت راه و شهرســازی ادامه داد: خیلی ها 
وقتی این طرح آغاز شــد، خوشبین نبودند و 
می گفتند امکان ندارد اجرا شود به خصوص 
که شرایط اقتصادی دولت ایجاب نمی کرد تا 
کمک هــای یارانه ای به این طرح کند؛ طرح 
اقدام ملی مسکن، هیچ کمک یارانه ای ندارد؛ 
همه دســتگاه های مربوطه در حال کمک به 
این طرح هســتند آن هم در شرایط سخت 

بودجه ای که وجود دارد.

دولت بعد پاسخگوی طرح مسکن ملی 
خواهد بود؟

محمودزاده گفت: فــارغ از اینکه در ماه های 
پایانی دولت قرار داریم، مرتباً در حال طراحی 
و شــروع پروژه هــای مســکونی جدید هم 

هستیم.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا طرح اقدام 
ملی مســکن ممکن است به سرنوشت طرح 
مسکن مهر دچار شــده و علاوه بر اینکه به 
دوش دولت بعدی بیفتد، مشمول مرور زمان 
و فرسایشی شــدن هم بشود؟، تصریح کرد: 
همواره از ابتدای اجرای مســکن ملی مطرح 
شده که با قیمت تمام شده عرضه می شود و 
هیچ گاه نرخ ثابتی برای آن اعلام نکرده ایم؛ 
این واقعیت وجود دارد که ما فقط زمین آن را 
تأمین می کنیم و با اعطای تسهیلات، بخشی 
از هزینه ساخت را پوشش می دهیم؛ بنابراین 
هیچ متقاضــی نمی تواند بگوید که از اول به 
من گفته اند n میلیون تومان هزینه ســاخت 

واحد مسکونی مورد نظر خواهد شد.
مسکن مهر را هم دولت نساخت 

معــاون وزیر راه و شهرســازی بــا تأکید بر 
اینکه هیچ گاه ساخت مسکن بر عهده دولت 
نبوده است، یادآور شــد: یکی از دلایلی که 
در طرح های قبل این برداشت وجود داشته، 
درک اشــتباه آنها از طرح هــای قبلی بوده 

است؛ چون ساخت و ساز مسکن هیچ زمانی 
با دولت نبوده است؛ دولت فقط زمین می دهد 
و بعضــاً مســاعدت هایی در زمینه مالیات و 
بیمه و صدور پروانه داشته است.محمودزاده 
درباره مســاعدت های دولت بــه طرح اقدام 
ملی گفت: مســاعدت ها در خصوص هزینه 
پروانه ســاخت در اکثر پروژه ها اعمال شده 
و شــهرداری ها کمک کرده اند اما در برخی 
پروژه ها شهرداری ها هنوز کمک های لازم را 
نداشــته اند و ما در حال مذاکره هســتیم؛ به 
خصوص که لزوم همکاری شــهرداری ها با 
ادارات کل راه و شهرسازی استان ها، مصوبه 
شــورای عالی مسکن اســت؛ ضمن اینکه 
وزارت کشور هم همکاری بسیار گسترده ای 
با ما داشته و بارها به استان ها بخشنامه کرده 
اســت.وی درباره افزایش ســقف تسهیلات 
ساخت مســکن ملی از 100 به 150 میلیون 
تومــان گفت: کارهای آن انجام شــده و در 
مراحــل نهایی قــرار دارد؛ امیدواریم هر چه 

سریع تر عملیاتی شود.
با ۲۷۰ میلیون تومان می توان خانه 

ساخت؟
محمودزاده درباره اینکه آیا با وام 150 میلیون 
تومانی و دو فقره آورده 40 میلیون تومانی و 
مجموعاً 270 میلیون تومــان، می توانیم به 
تکمیل پروژه های مسکن ملی امیدوار باشیم 

یا خیر؟، اظهار کرد: این موضوع بســتگی به 
مدت زمان ساخت و هزینه تمام شده آن دارد؛ 
به عنوان مثال یکی از پروژه های مسکن ملی 
در ســیرجان را در تاریخ 1 آذر امسال افتتاح 
کردیم؛ ساخت این پروژه از اواخر سال 97 یا 

ابتدای سال 98 آغاز شده بود.
پروژه مسکن ملی که با ۱۰۰ میلیون 

تومان ساخته شد
وی ادامه داد: این پروژه هــا با 100 میلیون 
تومان به ازای هر واحد مســکونی به اتمام 
رســید؛ 40 میلیون تومان وام ســاخت و 60 
میلیون تومان آورده متقاضی بود؛ برخی دیگر 
از متقاضیان که در میانه راه به پروژه ملحق 
شــدند، هزینه تمام شده برای ساخت و ساز 
واحــد آنها، به 170 میلیــون تومان افزایش 
یافــت بنابرایــن در یک پروژه بــا توجه به 
زمان شروع و اتمام آن، تا 70 میلیون تومان 
اختــلاف قیمت دیده می شــود؛ آن هم یک 
پروژه تعاونی که حســاب و کتاب آن کاملًا 
در اختیار اعضای تعاونی اســت.معاون وزیر 
راه و شهرسازی بیان کرد: پروژه های مسکن 
ملی بســتگی به زمان پرداخــت آورده های 
متقاضیــان دارد؛ به خصوص که قراردادهای 
اعطای تســهیلات هم امضا شده و وام مورد 
نظر در موعد مقرر پرداخت می شــود و آماده 

تزریق به پروژه است.
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شنبه آخرین مهلت ثبت نام کنکور
ثبت نام برای شرکت در آزمون سراسری سال 1400 شنبه 18 بهمن پایان می یابد.

ثبت نام متقاضیان  و شرکت  در آزمون  سراسری سال 1400 برای پذیرش در رشته های با آزمون در 
دوره های روزانه، نوبت دوم )شبانه (، نیمه حضوری، مجازی، پردیس خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات  
آموزش  عالی، دانشــگاه  پیام  نور و مؤسســات  آموزش  عالی غیرانتفاعــی و غیردولتی و همچنین 
رشــته های تحصیلی با آزمون دانشگاه آزاد اسلامی از روز یکشــنبه، 12 بهمن منحصراً از طریق 
درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی www.sanjesh.org آغاز شد و امروز 
شنبه 18 بهمن ماه پایان می پذیرد. بر اساس مصوبات بیست و چهارمین جلسه شورای سنجش و 
پذیرش دانشــجو میزان و نحوه تاثیر سوابق تحصیلی در آزمون سراسری سال 1400 همانند سال 
1399 حداکثر 30 درصد با تاثیر مثبت است و مواد و ضرایب دروس امتحانی و دروس مؤثر سوابق 
تحصیلی آزمون سال 1400 همانند سال 1399 است.با توجه به تایید مجدد مصوبه هفدهمین جلسه 
26 اسفند سال 97 شورای سنجش و پذیرش دانشجو برای آزمون سراسری سال 1400 و بعد از آن، 
ســنجش فقط با یک آزمون و بر مبنای دروس نظام آموزشی جدید 3-3-6  انجام می شود.بر این 
اساس متقاضیان در مهلت تعیین شده می توانند برای شرکت در آزمون سراسری سال 1400 ثبت نام 
کنند. دفترچه راهنما به همراه اطلاعیه تکمیلی ثبت نام در آزمون مذکور نیز همزمان با شروع ثبت نام 
از طریق درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش قابل دسترس خواهد بود و آزمون سراسری سال 1400 

در تاریخ های 10 و 11 تیر 1400 برگزار خواهد شد.

۴ میلیون و ۲۰۰ هزار واکسن آسترازنکا در 
چارچوب »کواکس« بزودی به ایران می آید 

سفیر ایران در لندن گفت: هنوز ارتباط مستقیمی بین شروع واکسیناسیون در برابر کرونا با کاهش 
تعداد مبتلایان و فوت شدگان ناشی از این بیماری تثبیت نشده است. 

حمید بعیدی نژاد در مطلبی در کانال تلگرامی خود  نوشت: در انگلیس آمار کسانی که واکسن زده اند 
از ده میلیون گذشته است اما تعداد مبتلایان و فوت شدگان هنوز بسیار بالاست. وضعیت در آمریکا 

و دیگر کشورهای اروپایی هم شبیه به همین است.
وی ادامه داد:  واکسیناسیون تنها راه مقابله موثر با کروناست و کشورهای جهان به تدریج این مرحله 
را باید پشت سر بگذارند. اما این به معنای این نیست که تصور شود واکسیناسیون به سرعت تعداد 
مبتلایان و فوت شدگان را کاهش خواهد داد. هنوز موثرترین شیوه در سراسر جهان رعایت پروتکل 
های بهداشتی است. حفظ این پروتکل ها همزمان با واکسیناسیون موثرترین راه مقابله است. وی 
تاکید کرد که هیچ کشوری به تنهایی نمی تواند فقط با واکسیناسیون مردمش، خود را در این جهان 
پر از ارتباطات مردمی از تبعات شیوع بیماری حفظ کند. بر این اساس باید حرکتی همه گیر و جهانی 
وجود داشته باشد. این موضوع امروز مورد تاکید جدی کشورها در سازمان بهداشت جهانی است که 
مقابله با شیوع کرونا فقیر و غنی نمی شناسد، همه باید مشارکت کنند و هدف طراحی برنامه کواکس 
نیز امکان در اختیار گذاشتن واکسن به تمامی کشورها از طریق توزیع گسترده واکسن می باشد، نیز 
همین است.ســفیر کشورمان در لندن گفت: خوشــبختانه تهیه واکسن از سوی ایران هم در مسیر 
خوبی پیش می رود، چهار میلیون دوز از واکسن اسپوتنیک)که واکسن بسیار خوب و موثری است(
خریداری شــده که اولین محموله روز پنجشنبه هفته جاری وارد شد، چهار میلیون و دویست هزار 
واکسن تولید شرکت آسترازنکا در چارچوب برنامه کواکس خریداری شده است که قرار است بزودی 
به ایران ارسال گردد و همین طور سه واکسن داخلی در مسیر فاز پیشرفته تست انسانی هستند که 

می توانند به مرحله تولید برسند.

کوتاه از جامعه

 افسردگی در نوجوانان خطرناک تر از بزرگسالان!
محیا فرحناک   

با گســترش ویروس کرونا میزان شادی و جنب و جوش 
کودکان و نوجوانان در سراســر جهان کاهش یافته و این 
زنگ خطر جدی در مورد سلامت آینده این نسل به صدا 
در آورده اســت. چرا که چند سال قبل محققان موسسه 
تحقیقاتی کارولیســنکا در ســوئد مطالعات وسیعی را در 
این مورد و تاثیر افســردگی و اضطراب دوران کودکی و 
نوجوانی بر سلامت جسمی افراد در بزرگسالی آغاز کردند 
و این مطالعات نشان می دهد کودکان و نوجوانان افسرده 
و غمگین در معرض ابتلا بــه 66 بیماری جدی و مرگ 
زودرس در بزرگسالی قرار دارند. بنابراین پرداختن به این 

مقوله بیش از گذشته مورد انتظار است.
 همه کودکان یــا نوجوانان ؛ گاهی کم انرژی یا غمگین 
هســتند. اندوه دربرخی اوقات؛ بخشی طبیعی از  دوران 
رشد به حســاب می آید؛ اما اگر کودکی غمگین یاخشن 
است؛ دیگر از چیزی لذت نمی برد و این حالت را روزهای 
پی در پی دارد؛ شاید نشانه ابتلای او به اختلال افسردگی 

اساسی باشد که  به آن واژه افسردگی اطلاق می شود.
مطالعات و بررســی های انجام شــده نشــان داده است 
که افســردگی در کودکان و نوجوانان به افســردگی در 
بزرگســالان شــباهت دارد. تفاوت عمده افســردگی در 
کودکان و نوجوانان با بزرگســالان در دو مورد است: به 
جای خلق افسرده ممکن اســت در کودکان و نوجوانان 
خلق تحریک پذیر باشد، و نرســیدن به وزن مورد انتظار 

)کاهش و یا افزایش وزن( در آنها دیده شود.

کاهش اعتماد به نفس، بی تفاوتی، ســطح پایین انرژی، 
گوشه گیری اجتماعی، آشفتگی های خوردن و خوابیدن، 
دیدگاه بدبینانه آشــکار در مورد آینده و اعتقاد و اقدام به 
خودکشــی از دیگر علائم و نشانه های افسردگی در این 
گروه سنی می باشــد. در نوجوانان رفتارهای اجتماعي و 
منفی کارانه، مصرف الکل و دارو و مواد مخدر ممکن است 

مشاهده گردد.
افســردگی در کودکان و نوجوانان بیشتر از بقیه سنین با 
خودکشی همراه می باشد. فقط در سال 1996 خودکشی 
به عنوان ســومین عامل مرگ و میــر در افراد 24- 15 
ســاله و چهارمین علــت مرگ و میر در افــراد 10-14 
سال بوده اســت. علاوه بر عوامل ژنتیک و فیزیولوژیک 
چندین عامل اســترس زای اجتماعــی می تواند بر خلق 
کودک تاثیر بگذارد، از قبیل ناهماهنگ بودن و آشفتگی 
در خانــواده، طلاق، مورد آزار و بی توجهی واقع شــدن، 
شکســت تحصیلی، وضعیت اجتماعی و اقتصادی ضعیف 
و داغدیدگی.اختــلال افســردگی در کودکانی که قبل از 
سن مدرسه هستند بســیار نادر می باشد. اما در 2 درصد 
بچه های دبستانی اختلال افسردگی شدید )عمده( شیوع 
دارد و این میزان برای نوجوانان حدود 5 درصد در جامعه 
می باشد. مطالعات معدودی وجود دارد که دلالت بر مفید 
بودن داروهای ضدافسردگی در کودکان و نوجوانان داشته 
باشــد. مصرف داروهای ضدافسردگی در این گروه سنی 
بر پایه اســتانداردهاي درمانی بالینی استوار است. به نظر 
می رسد که درمان دارویی همراه با روش های مخصوص 

روان درمانی در کودکان و نوجوانان ارزش بسیاری داشته 
و پیشــگیری مؤثرتری در خودکشی آنان در سنین بعدی 
می باشــد، بخصوص روان درمانی خانواده برای آموزش 
به خانواده در مورد اختلالات افســردگی مهم و ضروری 

است .
افســردگی- احساس غمگینی؛ ناکامی و ناامیدی درمورد 
زندگی؛ همراه با از دست دادن علاقه به اغلب فعالیت ها 
وآشــفتگی در خواب؛ اشتها؛ تمرکز و انرژی- شایع ترین 

مشکل روان شناختی در سال های نوجوانی است.
نشانه های افسردگی بین ســنین 13 تا 15 سالگی یک 
مرتبــه افزایش می یابند- یعنی زمانــی که تفاوت های 

جنسی در کشورهای صنعتی نمایان می شوند.
 ترکیبات مختلف عوامل زیستی و محیطی می توانند به 
افسردگی منجر شوند؛ از فردی به فرد دیگر تفاوت دارد. 
نوجوانانی که شدیدا افسرده هستند احتمالا در بزرگسالی 
نیز افسرده می مانند. افسردگی در دخترها بیشتر ازپسرها 
شــایع است.متاســفانه؛ به خاطر پندارهای قالبی رایج در 
مورد نوجوانی به عنوان دوره طوفان واســترس؛ معلمان 
و والدین جدی بودن نشــانه های افسردگی نوجوانان را 
دست کم می گیرند. آنها افسردگی را به عنوان مرحله ای 

گذرا؛ غلط برداشت می کنند.
علایم افســردگی درکودکان ونوجوانان متعدد هستند اما 
تغییر در اشــتها یا وزن، لذت نبــردن از جنبه های لذت 
بخش زندگی، احساس خستگی یا کمبود انرژی ، اختلال 
در تمرکز، افــت تحصیلی و اهمیت نــدادن به وضعیت 

درســی از عمده علایم افسردگی در کودکان و نوجوانان 
هستند.

نقش والدین درتشخیص افســردگی کودکان ونوجوانان 
بسیار مهم اســت. گاهی ما والدین اصلا به افسردگی در 
ســنین پایین فکر نمی کنیم.گاهی مطمین نیســتیم که 
حالت فرزندمان ناشی از افسردگی است. یکی از راه های 
تشــخیص افسردگی فرزندان؛ مشورت با یک روانپزشک 

کودک ونوجوان یا روانشناس است.
درمان افســردگی کودکان و نوجوانان: درمان افسردگی 
بــا توجه به علت بروز آن ، ســن نوجوان و ســایر موارد 
ژنتیک و ...متفاوت اســت و این درمان باید تحت نظارت 
روانپزشــک یا حتی پزشــک متخصص مغز و اعصاب و 
.. صورت پذیــرد و فرآیند آن مراحــل مختلفی دارد که 
می توان به موارد زیر اشــاره کرد: ملاقات باهمه اعضای 
خانــواده ، درمان رفتاری شــناختی ) افزایش آگاهی فرد 
نسبت به پایه های فکری هر رفتار وتلاش برای اصلاح 
آن(، روان درمانی )درمان از راه صحبت کردن ومشاوره( 
، تماس روانشناس با مدرسه وصحبت با معلم فرزندمان؛ 
با کســب اجازه از ما به عنوان والدین ، روان درمانی بین 
فردی؛ که درآن تلاش می شــود مهارت های ارتباطات 
بین فردی و مشارکت جمعی با هدف کاهش استرس به 

نوجوانان؛ آموزش داده شود.
البته در مواردی ممکن اســت روان پزشک برای درمان 
افســردگی کودکان ونوجوانان داروی ضد افسردگی هم 

تجویزکند.

کارى کنین کارستان
با عشق شما قلبش به تپیدن ادامه میده...

رادیوتراپى یکى از روش هاى اصلى درمان سرطانه، محک باید هزینه تهیه یه قطعه مهم از دستگاه 
رادیوتراپى رو تأمین کنه. این قطعه مثل قلب دستگاه مى مونه، تک تک شما مى تونین کارى کنین 

که به زندگى ادامه بده و قلب هاى کوچیک کودکان محک با امید بیشترى به سلامتى بتپه.

با کمک در تأمین هزینه 200 میلیون تومانى یه قطعه مهم  براى دستگاه رادیوتراپى بیمارستان محک 
در 12 روز، یه اتفاق بزرگ دیگه رو رقم بزنین.

بیاین به مناسبت روز جهانى سرطان، براى کودکان محک ”کارى کنین کارستان“

چرا در مقابل بیمارستان تجمع می کنیم!
معاون درمان ســتاد کرونا اســتان تهران 
ضمــن انتقــاد از تجمع مــردم در محل 
بیمارســتانی که افراد مشــهور بســتری 
می شــوند، گفت: این موضــوع نه تنها به 
بیمار کمک نمی کند بلکه می تواند ســبب 

افزایش چرخه انتقال بیماری کرونا شود.
ایسنانوشــت: دکتر نادر توکلی با تاکید بر 
اینکــه در هر ازدحامی کــه پروتکل های 
بهداشــتی رعایت نشــود احتمال و خطر 
انتقال ویروس کووید19 وجود دارد، گفت: 
درمورد جشــنواره فجر طبق دستورالعمل 
باید با یک ســوم ظرفیت ســینما برگزار 
شود. این موضوع باید برای شرایط خاص 
درنظر گرفته شود و اگر شرایط لازم فراهم 
نشــود قطعا نمی توان تضمینی اعلام کرد 
که اتفاقی از نظر انتقال ویروس نمی افتد. 
در مورد جشنواره های فجر مشکل دوم ما 
این است که در بین سانس فیلم ها و یا در 
سالن ســینما افراد از خوراکی و نوشیدنی 
اســتفاده می کنند که این کار مستلزم کنار 
زدن ماسک است که می تواند خطر انتقال 
بیمــاری را افزایش دهد.وی درباره رعایت 
پروتکل های بهداشــتی در نشســت های 

خبری فیلم های جشنواره فجر، اظهار کرد: 
تصمیم گیری پیرامون برگزاری جشنواره با 
ستاد اســتانی نیست و ما بیشتر بر مباحث 
نظارتی فعال هستیم. زمانی که تعداد افراد 
در نشســت ها افزایش یابد ممکن اســت 
سبب بروز مشکلاتی شــود البته؛ در حال 
حاضر هنوز هم در 80 درصد موارد محافل 
مهمانی ها  و  شب نشــینی ها  خصوصــی، 
خطرات بیشــتری نســبت به جشنواره ها 
دارد.توکلــی ادامــه داد: در اماکن اداری 
این موضوع  دانشــگاهی خوشــبختانه  و 
نهادینه شــده اســت که اکثر جلسات به 
صورت وبیناری برگزار شــود، بنابراین این 
موضوع بیش از 90 درصد در نشست های 
فعلی  نگرانی  می شــود.  رعایت  اینچنینی 
ما نشســت های حضوری در فضاهای سر 
بسته است که افراد برای خوردن و آشامین 
ماســک را کنار می زننــد، این موضوع در 
ادامه ســاده انگاری است که برخی به آن 
دچار شدند و می تواند عاملی برای گسترش 
بیماری و بروز موج چهارم بیماری شود.وی 
در خصوص وضعیــت ورودی بیماران به 
بیمارستان های تهران، اظهار کرد: در حال 

حاضر وضعیت دچار یک نوســان است که 
متاســفانه ورودی  مراجعه کننده  سرپایی 
از هفته گذشــته بالای 2000 مورد در روز 
شده است و میران بستری روزانه به 300 
نفر رســیده است که زنگ خطری برای ما 
است. متاسفانه مشکل دیگر در یک یا دو 
هفته اخیر این است که به شکل نادر شاهد 
عوارض خاص کرونا در هفته دوم تا ششم 
بیماری هســتیم که این هم یک هشــدار 
جدی برای ما اســت. درگیری های قلبی، 
درگیری سیستم عصبی و عوارض عفونی 
ثانویه جزو این عوارض خاص هســتند که 

در برخی افراد رخ می دهد.
معاون درمان ســتاد کرونا اســتان تهران 
درخصــوص پیش بینــی از روزهای آتی، 
تصریح کــرد: پیش بینی ما بــه دو عامل 
وابسته است، اول میزان رعایت و حساسیت 
مــردم و دوم گذر مناســب از مراســمات 
خاص است که امیدواریم بتوانیم با شرایط 
مناســب و برنامه ریزی درست آن را پشت 
سر بگذاریم. در صورت عدم رعایت مردم، 
افزایش ســفرها به دنبال تعطیلی پیش رو 
و... امــکان بروز موج چهــارم بیماری در 

اواخر بهمن ماه وجود دارد.
وی درخصــوص آغــاز بــه کار تورها و 
هتل ها برای نوروز 1400، تاکید کرد: این 
موضوع کاملا وابسته به شرایط بیماری در 
کشور در اواسط اســفند است. مردم سال 
گذشته هم عید را در منزل بودند و شرایط 
برگزاری تورها و ســفرها کاملا وابسته به 

موقعیت بیماری در روزهای آتی است.
وی بــا انتقــاد از تجمع مــردم در مقابل 
بیمارستان ها به دنبال ابتلای افراد مشهور 
به کرونا، بیان کرد: این یکی از مشکلات 
اســت که مردم تصور می کنند حضور آنها 
در مقابل بیمارســتان محل بســتری فرد 
مورد علاقه آنها تاثیری دارد. در شــرایط 
فعلی حضــور افراد در محل بیمارســتان 
کمکی نمی کند و بــه جز افزایش زنجیره 
انتقــال عفونت و بیمــاری نتیجه دیگری 
ندارد.توکلی در خاتمه با اشــاره به افزایش 
حضور خرده فروشــان و دستفروشــان در 
معابر به دنبال نزدیکی به ســال نو، افزود: 
اماکن بایــد برای کنترل ایــن موضوع و 
تجمعاتی که پدیــد می آورند، ورود کند تا 

شاهد افزایش انتقال بیماری نباشیم.

اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي خراسان شمالي در نظر دارد بنابر قانون برگزاری مناقصات نسبت به پیمانکار واجد الشرایط جهت 
مناقصه عمومی یک مرحله ای اقدام نماید:

مبلغ تضمین شرکت در برآورد اولیهعنوان پروژهشماره مناقصه
مناقصه)ریال(

۲۲.883.۴۴۵.6۱۷۱.۱۴۴.۱۷3.۰۰۰آسفالت راه روستایی اشرف دره شهرستان رازو جرگلان99/3۲/۴6

آسفالت راههای روستایی حسین آباد خانکور-جعفر 99/3۲/۴۷
آباد،شور،برستو،جوزقه،فریمان-کلاته سادات-پلنگ دره و 

بانی در شهرستان اسفراین

6۴.۲۲۲.۷۰8.۷۰63.۲۱۱.۱36.۰۰۰

آسفالت راههای روستایی میلانلو و سنجد-سه راهی 99/3۲/۴8
ایزمان-پیره شهرستان شیروان

3۲.9۵۲.6۷۰.89۲۱.6۴۷.63۴.۰۰۰

۲.393.۴6۲.۲89۱۱9.6۷۴.۰۰۰آسفالت راه روستایی  فرهادان و قوشخانه شهرستان فاروج99/3۲/۵۵

* مهلت دریافت اسناد :جهت دریافت اسناد به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به نشاني www. setadiran.irتا ساعت۱9:۰۰روزسه 
شنبه  مورخ99/۱۱/۲۱مراجعه نمایید.

*مهلت و محل تحویل اســناد : مناقصات تا ساعت ۱۴:3۰ روز سه شنبه مورخ99/۱۲/۰۵در سامانه درج نمایند و پاکات مربوط به ضمانت 
نامه را تا پایان وقت همان روز تحویل دبیرخانه اداره کل نمایند.

*ساعت،روز و محل بازگشــائي پیشنهادها: روز چهار شنبه ساعت ۱۲:3۰ مورخه 99/۱۲/۰6 مناقصه شماره 99/3۲/۴6  ،ساعت ۱۲:۴۵ 
مناقصه شماره 99/3۲/۴۷، ساعت ۱3:۰۰ مناقصه شماره 99/3۲/۴8 و ساعت ۱3:۱۵ مناقصه شماره 99/3۲/۵۵ در محل دفتر مدیر کل

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی به روش فشرده
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تلویزیون تئاتر ایران، فرصت تازه ای برای 
جشنواره و آینده تئاتر ایران

ســیدعباس صالحی در حاشــیه حضور در سی و نهمین جشــنواره تئاتر فجر گفت: سامانه 
تلویزیون تئاتر ایران فرصت و اتفاقی تازه برای جشنواره تئاتر فجر و آینده تئاتر ایران است؛ 

فرصتی خاص که می تواند رونق اقتصادی را در پی داشته باشد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی ســی و نهمین جشــنواره تئاتر 
فجر، ســید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در بازدید از سی و نهمین جشنواره 
تئاتر فجر درباره راه اندازی ســامانه تلویزیــون تئاتر ایران بیان کرد: »تلویزیون تئاتر ایران« 
که نمایش های اجرا شده در جشنواره را ضبط و عرضه می کند، فرصت و اتفاق تازه ای برای 
جشــنواره و آینده تئاتر ایران اســت. مجموعه تئاترهای حاضر در جشنواره از طریق ضبط و 

پخش در این سامانه فرصتی عمومی تر را برای مخاطب یابی پیدا کرده اند.
وی افزود: این سامانه همزمان با جشنواره و پس از آن، امکان ارتباط هنرمندان با مخاطبان 
خود در ایران و همه فارسی زبانان دنیا را فراهم می کند. این فرصت خاص برای تئاتر ایران 

رونق اقتصادی را نیز می تواند به دنبال داشته باشد.
صالحی با اشاره به اهمیت پرداختن به شخصیت شهید قاسم سلیمانی در بخش ویژه »سرباز 
انقلاب« جشنواره تئاتر فجر بیان کرد: یکی از نکات جالب توجه در جشنواره امسال توجه به 
»سردار دل ها« سردار شهید حاج قاسم سلیمانی بوده است. همانطور که نام و یاد او همواره 
زنده است، در جشنواره های فیلم و تئاتر فجر نیز پرداختن به شخصیت ایشان بسیار ملموس 

بود و بیش از 10 تئاتر با این مضمون در جشنواره به روی صحنه رفته اند.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی که به تماشــای نمایش »سرباز« به نویسندگی و کارگردانی 
حســین پارسایی نشســت، درباره این اثر عنوان کرد: نمایش »سرباز« نیز با این نگاه روایت 
ویژه ای را از شخصیت والای سردار شهید حاج قاسم سلیمانی داشت؛ شخصیتی که در نبرد 
مرد بزرگ مقاومت و جهاد بود و در ارتباط با مردم همراه و همدل. او با اقشار مختلف جامعه 
نســبت پدری، برادری و دوستی داشــت و روایت جالبی را در نمایش سرباز از این شخصیت 

برجسته دیدیم.
وی در پاســخ به این که وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی چه تمهیدی را برای افزایش کمی 
و کیفی آثار انقلابی و ارزشی در جشنواره های فجر اندیشیده است، گفت: جشنواره های فجر، 
جشنواره های ملی هستند و تکاپوی مختلفی را برای برگزاری آن ها می بینیم. جشنواره  تئاتر 
فجر نیز کارنامه یکســال تئاتر را مرور می کند و سوژه های قابل توجهی دارد. آنچه برای این 
رویداد مهم است، عرضه نمایه ای از نگاه های متعالی است. مباحث مربوط به تاریخ و هویت 
انقلابی، بخش مهمی از موضوعات جشنواره را تشکیل می دهد و امسال درصد قابل توجهی 

از آثار به این موضوعات پرداخته اند.
صالحی درباره شــرایط اقتصادی و معیشــتی اهالی تئاتر نیز بیان کــرد: کرونا ضربه بزرگی 
بــه اقتصاد تئاتر زد اما جشــنواره تئاتر فجر مقدمه تکاپو و فعالیــت دوباره را برای هنر تئاتر 
فراهــم کرد. می توان با مراقبت حداکثری و تشــدید و تقویت آن همچنان بعد از جشــنواره 
بــه فعالیت تئاتر ادامه داد. لازم اســت هنرمندان به عنوان گروه هــای مرجع اجتماعی و به 
دلیل تاثیرگذاری شــان بیش از بقیه مراقب باشند. وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز درباره 
خســارت های صورت گرفته با اختصاص تســهیلات و وام های در حال انجام، کمک های 

بلاعوض انجام شده و در مسیر انجام به وضعیت اقتصاد تئاتر و اهالی اش توجه دارد.
ســی و نهمین جشــنواره تئاتر فجر به دبیری حســین مسافر آســتانه تا 20 بهمن در حال 

برگزاری است.

 صنایع دستی شیروان مورد غفلت
 واقع شده است

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شــیروان گفت: صنایع دستی این 
شهرســتان خراسان شمالی مورد غفلت و فراموشــی واقع شده است در حالیکه توجه به این 

صنایع می تواند اشتغالزایی زیادی برای روستاییان و عشایر داشته باشد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، میثم زارع اظهار داشــت: از مهم ترین 
صنایع دستی این شهرستان گلیم و چرم است که مرغوب ترین چرم در روستای پیرشهید این 

شهرستان تولید می شود ولی این ظرفیت خاص را نتوانستیم خوب معرفی کنیم.
وی گفت: گلیم این شهرســتان که در بیشتر بازار استان های کشور به قیمت بسیار بالایی به 
فروش می رســد فقط مختص به تابلو فرش شده در صورتیکه باید گلیم به روز شود و از آن 

برای موارد مختلفی نظیر رو مبلی، پتوی مسافرتی و روانداز صندلی ماشین استفاده شود.
زارع افزود: اینک بیشتر هزینه تولیدات صنایع دستی این شهرستان که از کیفیت و مرغوبیت 
بالایی برخوردار اســت و فروش خوبی در بازار ســایر استان ها دارد به جیب دلالان می رود 
که بهتر اســت شرکت تعاونی صنایع دستی ایجاد شــود و پول خوب حاصل از فروش این 

محصولات به جیب صنعتگر برود تا موجب انگیزه و تولیدات آنها شود.
رییس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شیروان گفت: صنعتگران شناسایی 
شــدند و کلاس های چرم دوزی در روســتای پیرشــهید از توابع بخش مرکزی شهرستان 
مشغول به فعالیت هستند همچنین کلاس هایی در زندان برای معرق و امام زاده غیبی برای 

گلیم بافی در نظر گرفته شده است.
زارع افزود: با توجه به شــیوع کرونا صنعتگران برای فروش محصولات خود  و جلوگیری از 
هرگونه ضرر و خسارت محصولات خود را در فضای مجازی به فروش می رسانند که در این 

اوضاع اقتصادی فروش آنان خوب است.
اینک 350 نفر از فعالان حوزه صنایع دستی شهرستان شیروان از بیمه برخوردار هستند.

شیروان به عنوان دومین شهر پرجمعیت خراسان شمالی در 60 کیلومتری شرق بجنورد واقع 
است که هنرمندان زیادی در رشــته های مختلف صنایع دستی از جمله گلیم، سفره کردی 

و سفالگری دارد.

خبر

»صبح امروز« از سه روز ابتدایی هجدهمین دوره جشنواره فیلم فجر در مشهد گزارش می دهد؛

ژانرهای متفاوت و فیلم های متنوع!
هجدهمین جشنواره فیلم 
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نهایت  در  مشهد  فجر 
از بررســی ها و  پس 
پایین هــای  و  بــالا 
دوران  در  بســیاری 
از عصر 15  شیوع کرونا 
بهمن ماه بــا نمایش دو 
بــه  »ابلــق«  فیلــم 
کارگردانی نرگس آبیار و 
آرش  ســاخته  »مامان« 
انیسی آغاز به کار کرد و 
پردیس های سینمایی هویزه، اطلس، سیمرغ، 
ویلاژتوریســت و ســینما آفریقا بــه عنوان 
ســینمای رســانه، میزبان این رویداد بودند. 
هرچنــد به مانند ســال های گذشــته لابی 
سینماها، هیاهو و هیجان و ازدحام همیشگی 
را نداشت و داخل سالن ها نیز به خاطر رعایت 
ظرفیت ســی درصدی، جمعیت زیادی نبود. 
یکی دیگر از تفاوت های جشنواره سال جاری 
نسبت به ســال های پیشین نیز این است که 
سینما ها، برنامه ای یکســان برای اکران آثار 
فجر دارند و همگی در یک روز 2 اثر مشخص 
را روی پرده می برند و این بدان معنا است که 
اگــر دیدن یک فیلم را در یک روز از دســت 
بدهیم، تا آخر جشنواره دیگر نمی توانیم آن را 

تماشا کنیم.
بر اســاس ارزیابــی فیلم ها، تنــوع ژانر در 
فیلم های امســال جشــنواره را یکی از نقاط 
مثبت آن می تــوان ارزیابی کرد که به خوبی 
لحاظ شــده و ســبد فیلم های امسال گرچه 
اندک بوده و آنچنان پر و پیمان نیســت، اما 
تنوع و گوناگونی ژانرها در آن به خوبی دیده 

می شود.
البتــه در گیرودار تهیه گــزارش گلایه هایی 
از بهــای 30هزار تومانی بلیط جشــنواره نیز 
به گوش رســید و عده ای نیز از نحوه اطلاع 

رسانی برای تهیه بلیط شکایت داشتند.
»مامان« مخاطب چندانی نداشت!

در روز اول ایــن رویــداد ابتــدا »مامان« به 
 کارگردانی آرش انیســی بر پرده ســینماها 
نمایش داده شد. فیلمی که نتوانست در جذب 
مخاطب خوش بدرخشد و در مقایسه با فیلم 
»ابلق« نرگس آبیار که در سانس دوم همان 
روز اجرا شد و تمام بلیط های آن پیش فروش 

شده بود، ضعیف عمل کرد.
آرش انیسی امســال تا پیش از این در حوزه 
فیلم کوتاه و مستند فعالیت داشت و امسال با 
فیلم »مامان« به عنوان اولین تجربه فیلم بلند 
ســینمایی اش، یکی از کارگردان های حاضر 
در ســی و نهمین جشنواره فیلم فجر است و 
تهیه کنندگی اثــر او را مجید برزگر بر عهده 
داشته است. البته در ابتدا قرار بود بهمن کامیار 
تهیه کنندگی این فیلم را برعهده داشته باشد. 
پروســه ســاخت این فیلم، دو سال به طول 
انجامیــد و در آن رؤیا افشــار، امیر نوروزی، 
عرفان ابراهیمی، امیر شمس، شقایق شوریان، 
اســماعیل شفیعی، ندا اسدی، پونه پارسایی و 
ایفای نقش  به  مرتضی علی عباس میرزایــی 

می پردازند.
فیلم روایتگر خانواده ای اســت که در دوران 
جنــگ از آبادان مهاجــرت می کنند و به این 
ترتیب، ســه دوره از زندگی شخصیت مامان 
را نمایش میدهد. خلاصه داســتان این فیلم 
نیز از این قرار بــود که »مامان« که با وجود 
جدایی از شوهرش برای خواهر و برادرهای او 
هنوز همان »نانسی« دختر آبادانیِ با کلاس 
و دوست داشــتنی اســت، برای پســرهایش 
یک پیــرزن بداخلاق و غرغرو اســت که با 
تاکسی خود مسافر جابه جا می کند و در ظاهر 
بزرگترین مانع خوشــبختی آن ها در زندگی 
اســت. درواقع این فیلم داستان زندگی مامان 
بــه روایت احمد، کوچک تریــن بچه خانواده 
است. به عقیده کارگردان این فیلم »مامان« 

فیلمی برآمده از نگاه و زبان مردم و متعلق به 
امروز جامعه ماست.

آرش انیســی پیش از آغاز جشــنواره درباره 
چشــم اندازی کــه از اکران فیلم خــود دارد، 
گفــت: »این روزها فــروش فیلم ها یا متکی 
بر چهره هاست یا وابســته به اتفاقاتی که در 
جشنواره فجر یا جشــنواره های خارجی برای 
فیلم هــا رخ می دهــد. خانم افشــار و دیگر 
بازیگــران فیلم من به رغــم توانمندی خود، 
چهره های تاثیرگذاری در گیشــه به شــمار 
نمی آینــد، ولی امیدوارم بــا بازخوردهایی که 
در جشــنواره فجر و جشــنواره های خارجی 

می گیریم در گیشه نیز موفق باشیم«.
فیلمی که در سکوت خبری جلوی دوربین 

رفت
در دومین ســانس از اولین روز جشنواره فیلم 
فجر در مشــهد تازه ترین اثــر نرگس آبیار به 
نمایش درآمد که اتفاقا فیلم مخاطب پسندی 
هم بود، چرا که در همان ســاعات اولیه تمام 
بلیط های آن فروش رفت. »ابلق« فیلمی بود 
که در سکوت خبری جلوی دوربین رفت و در 
طول ساختش کمتر تصویر و اخباری به بیرون 
درز کرد. محمدحســین قاســمی، تهیه کننده 
و پریســا کرزیان نویســنده فیلمنامه این اثر 

هستند.
در »ابلق« آبیار دست روی یکی از موضوعات 
و مهم و ملتهب جامعه گذاشــته است که به 
زعم این کارگردان ممکن است برای هرکسی 
پیش بیاید و زنان از قربانیان اصلی آن خواهند 
بود. هرچند آبیــار پیش از این نیز تجربه های 
موفقی در روایت مشــکلات زنان داشته است 
و این بار به مســئله تعرض به بانوان به عنوان 

یک آسیب اجتماعی پرداخته است.
نرگس آبیار در نشست خبری این فیلم با بیان 
اینکه »هنرمند آینه جامعه اســت«، گفته بود: 
اگرچه ما نشــان دادیم کــه کاراکتر اصلی در 
فیلم سکوت می کند اما این به معنای منفعل 
بودن نیســت بلکــه او مصلحــت را انتخاب 
می کنــد. می گوییم مصلحت مســکن موقت 
اســت. راحله انتخاب می کند که دروغ بگوید. 
جایی می گوید حاضرم جانم را بدهم اما تهمت 
به مــن نزنند. ما ایــن را از او می پذیریم، اما 
وقتی مــردم را دید انتخاب کرد که این دروغ 

را بگوید.
این کارگردان معتقد است که »ابلق« داستان 
هر روزه آدم ها اســت و مختص ایران نیست. 
به گفته خودش او در این فیلم راهکار را نشان 

نداده، بلکه مشکل را نشان داده است.
بدون تردید یکی از نقاط قوت »ابلق« حضور 
هوتن شــکیبا و الناز شاکردوســت به عنوان 
بازیگران نقش اول هستند و درخشش آنها در 
ر »شــبی که ماه کامل شــد به این موفقیت 
کمک میکرد. ابلق پس از تجربه موفق »شبی 
که ماه کامل شــد« در جشنواره سی وهفتم و 
دریافت 6 ســیمرغ بلورین، دومین همکاری 

آبیار با این زوج سینمایی به حساب می آید.
الناز شاکردوست در »شبی که ماه کامل شد« 
با فرصت طلایی و اســتثنایی که نرگس آبیار 
در اختیارش قرار داد توانست خود را تثبت کند 
و هوتن شــکیبا به عنــوان پارتنر او نیز بازی 
خارق العاده ای را به تصویر کشید که به توازن 
این درخشــش کمک می کرد. گرچه از بازی 
دیگر بازیگران همچــون بهرام رادان، مهران 
احمدی، گلاره عباســی، گیتی معینی، شادی 
کرم رودی و امین میــری نیز نمی توان غافل 

شد.
نقد فراستی به ابلق

هرچند منتقدین سرســختی همچون فراستی 
نقدهای تندی درباره این فیلم دارند. فراستی 
معتقد است: اگر معنی و کارکرد دوربین روی 
دســت در یک گزارش ملتهب در حال انجام 
خبری مثل جنگ نباشد، ادا و اطوار و بی معنی 
و غیرسینمایی است. اینهایی که دوربین روی 

دســت کار می کنند، به نظر من تنبل هستند، 
میزانســن بلد نیستند، فکر می کنند با دوربین 
روی دســت نزدیک امروز دنیا و پست مدرن 
می شــوند و نمی دانند پست مدرن، کیلومترها 
از کلاســیک عقب تر است. او معتقد است که 
بهرام رادان نیز اصلا برای این نقش در فیلم 
مناسب نیست و به عبارتی اصلا بازیگر نیست.

تک تیرانداز و روایتی از جنگ تحمیلی
روز پنجشنبه، دومین روز از جشنواره سینماهای 
هویزه، آفریقا، سیمرغ، ویلاژ توریست و گلشن 
مشــهد، با رعایت پروتکل های بهداشتی و با 
نمایش دو فیلم »تک تیرانداز« و »مصلحت« 
میزبــان فیلم دوســتان بودند. ســانس اول 
ســینماها به فیلم تک تیر انــداز علی غفاری 
اختصاص داده شــد. تهیه کنندگی این اثر را 
ابراهیم اصغری بر عهده داشته  است و کامبیز 
دیربــاز، امیررضــا دلاوری، علی رضا کمالی، 
عبدالرضا نصاری، حســین پوریده، اسماعیل 
خلج و حسین شــریفی از جمله بازیگران این 

فیلم هستند.
در خلاصه این فیلم آمده اســت: تک تیرانداز 
ایرانــی کابوســی مرگبــار برای افســران و 
فرماندهان ارتش بعث شــده اســت و صدام 
شــخصاً برای ســر او جایزه تعیین می کند. 
مــزدوران و زبده ترین نیروهــای ارتش بعث 
عازم ماموریت می شوند تا دستور رسمی صدام 

عملی شود ...
از دیگر ساخته های این کارگردان می توان به 
»بچه مهندس« اشــاره کرد که در سال های 
گذشته این کارگردان مشغول ساخت آن بود. 
»تــک تیرانداز« فیلمی در ژانر دفاع مقدس و 
روایتگر تاثیر حضور شهید عبدالرسول زرین، 
تک تیرانداز برتر ایرانــی، در جنگ تحمیلی 
است و ســعی کارگردان بر این بوده است که 

فیلمی قهرمان پرور بسازد.
در نشســت خبری این فیلم که در 14بهمن 
ماه بر گزار شــده بود، غفاری گفت: تقریبا با 
هر آن  چیزی که در فیلم شاهد بودید واقعی و 
مستند است. البته که ما سعی کردیم داستان 
را دراماتیک تر کنیم و کمی از خیالات خود هم 
کمک بگیریم. صداهای آخر فیلم و جایی که 
حاج رسول با یک واکمن صدای فرزندان خود 

را گوش می کند، همه واقعی هستند.
کامبیز دیرباز برای نقش عبدالرســول زرین 
توضیح داد: در این بیســت سالی که من کار 
بازیگــری انجام می دهم، ایــن دومین نقش 
واقعی من بود. منبع زیادی از این شهید برای 
من وجود نداشــت و تنها صوت های کمی در 
اختیارم بود. پســر شــهید برای درآمدن این 

شخصیت کمک بسیاری به من کرد.
تغییر مصلحت نظام به مصلحت

دومین فیلم به نمایش درآمده روز پنجشــنبه 
ســینماها، به تجربه نخست حســین دارابی 
در ســاخت فیلم بلند بازمی گردد. هرچند که 
این کارگردان پیــش از این چند اثر کوتاه در 
کارنامه خود داشته است. »مصلحت« پیش از 
این »مصلحت نظام« نام داشــت و در ادامه 
فیلم قبلی یعنی »دیدن این فیلم جرم است« 
که محمدرضا شــفاه تهیه کنندگی آن را هم 
برعهده داشــت، پیشــاپیش خبر از یک فیلم 

سیاسی می داد.
خلاصه این فیلم از این قرار اســت که فرزند 
یکــی از مقامــات بلندپایه قضایی در ســال 
1359، ناخواســته در یــک درگیری خیابانی، 
جوانی را به قتل می رســاند و داستان دور این 

محور شکل می گیرد.
پیروزی  بــه روزهای نخســت  »مصلحت« 
انقلاب اســلامی بازگشــته بود. ســال های 
حساســی که باید آرمان هایی که برایشــان 
جنگیده شده بود حفظ می شدند و بیشتر از هر 
زمانی روی آنها پافشاری می شد تا همه بدانند 

»عدالت خط قرمز ندارد«.
ســوژه اش ملتهــب و دیالوگ هــای برنده از 

ویژگی های این فیلم است و به عقیده منتقدین 
چند گام از دیدن این فیلم جرم است نیز جلوتر 
است. در این فیلم بازسازی سال های نخست 
انقلاب به درستی و باورپذیر اتفاق افتاده که از 

دیگر نقاط قوت آن محسوب می گردد.
این فیلم ســومین اثر تولید شــده در باشگاه 
فیلم ســوره با تهیه کنندگی محمدرضا شفاه 
اســت. فرهاد قائمیان، وحید رهبانی، مهدی 
حســینی نیا، مجیــد نوروزی، امیــر نوروزی، 
ســهی بانو ذوالقدر و نازنین فراهانی به ایفای 

نقش در این فیلم پرداخته اند.
سومین روز جشنواره

روز گذشــته نیز، جشنواره در روز سوم خود با 
اکران چهار فیلم ســینمایی »بی همه  چیز«، 
»ســتاره  بازی« در ســانس های ساعت 15 
و 18 ســینماهای هویزه، آفریقا، ســیمرغ و 
در  و همچنیــن »منصور«  ویلاژتوریســت، 
سانس ســاعت 15 و »شیشلیک« در سانس 
ســاعت 18 پردیس ســینمایی اطلس ادامه 

یافت.
بی همه چیز؛ جدیدترین برگ برنده 

قرایی
»بی  همه چیز« محسن قرایی به تهیه کنندگی 
جــواد نوروزبیگــی و با حضــور چهره هایی 
مانند پرویز پرســتویی، هدیــه تهرانی، باران 
کوثری، هادی حجازی فر و... ســاخته شده و 
از نمایش نامه معروف »بانوی سال خورده« به 
نویسندگی فردریش  دورنمات وام گرفته شده 
اســت که در ایران هم بارها به اجرا درآمده و 
در میان تماشاچیان ایرانی، محبوبیت بسیاری 
دارد. داستان عشق و انتقام در روستایی بی نام 
و نشان و قدیمی با مردمی ترسناک که همه 
چیزشان را به پول می فروشند و البته قهرمانی 
که برای خودش یــک ضدقهرمان تمام عیار 

است!
»بی همه چیز« داستان زنی را روایت می کند 
کــه پس از ســال ها به شــهر کوچک محل 
تولدش برمی گردد تا از عشق قدیمی اش انتقام 
بگیرد. او به مردم آن شــهر پیشنهاد می دهد 
که در صورت کشــتن آن مرد که مرد معتمد 
و محبوبی میان مردم شهر است، پول کلانی 
پرداخت خواهد کرد. این پیشنهاد باعث تغییر 

رفتار مردم می شود و...
قرایی در هر اثری که تــا به امروز نامش در 
مقام کارگردان یا فیلمنامه نویس پای آن بوده 
یک برگ برنده رو کرده اســت و امسال نیز 
در قامت نویســنده و کارگردان فیلم »بی همه 
 چیز« در جشــنواره فجر حاضر است. دو فیلم 
موفق »سد معبر« و »خســته نباشید« نیز از 
ســاخته های قبلی قرایی است. این کارگردان 
معتقد اســت فیلمســاز نمی تواند مدعی شود 
فیلمش نســبتی بــا جامعه نــدارد. این فیلم 
تلنگری عمیــق به اعتمادهــای فروریخته، 

انصاف، دروغ و دورویی است.
»بی همه چیز« قرایی شــروعی خوب دارد و  
تقریباً در همان دقایق ابتدایی تمام بازیگرانش 
را رو می کنــد. در این فیلــم هدیه تهرانی با 
پختگی و ســال ها تجربه بازیگــری، زنی را 
روایــت می کند که داســتان های زیادی را با 
خود به همراه دارد و پرویز پرستویی و هادی 
حجازی فر نیز با تسلط کافی در آن به ایفای 

نقش میپردازند.
مجموعه ای از تجربیات با چاشنی 

رویاپردازی
»ستاره بازی« آخرین ساخته هاتف علیمردانی 
به تهیــه کنندگی علی ســرتیپی، محصول 
مشترک سینمای ایران و کانادا است که سال 

گذشته تولید شده است.
علیمردانی در نشســت خبر ایــن فیلم گفته 
بود: »ســتاره بازی« در ادامه تجربه های من 
در سینما است. من سعی می کنم با شواهدی 
که رو به رو می شوم و با آن ها زیست می کنم، 
فیلم بســازم. ایــن فیلم نیــز مجموعه ای از 

تجربیات من در این چند سال با چاشنی کمی 
رویاپردازی است.

علیمردانی پــس از»کلمبوس«، اکنون نیز بار 
دیگر به ســراغ ســوژه مهاجرت آمده است. 
این فیلم با به کارگیری یک گروه از بازیگران 
ایرانی و آمریکایی، شامل شبنم مقدمی، فرهاد 
اصلانی، علی مصفا، مایکل مدســن، ملیســا 
ذاکری و مارشــال منش، داستان زندگی یک 
دختر ایرانی به نــام صبا را روایت می کند که 
پــس از جدایی پدر و مادرش با مشــکلاتی 
روبه رو است و در نهایت تصمیم به مهاجرت 

می گیرد.
شبنم مقدمی نیز درباره نقش مادر در این فیلم 
می گویــد: من انواع و اقســام مادرها را بازی 
کردم. اما در این شــخصیت یــک ناچاری و 
ناگریزی دیدم. این شــخصیت مهاجر موفقی 
نبود و از این مبحث لطمه دیده بود. مهاجرت 
دومین سونامی است که می تواند وجود آدمی 
را بــه لرزه درآورد که ایــن زن در فیلم دچار 

آن شد.
منصور؛ فتح بابی برای به تصویر کشیده 

شدن شخصیت های دفاع مقدس
»منصور« با نام ســابق »اوج 110« ســاخته  
موسســه هنری اوج، فیلمی به کارگردانی و 
نویسندگی سیاوش ســرمدی و تهیه کنندگی 
جلیل شــعبانی و محصول سال 1398 است 
و به روایتــی از زندگی منصور ســتاری می 
پردازد. فرمانــده ای که اگرچه کم تر نامش بر 
سر زبان هاست، اما کارهای بزرگی را در دوران 
فرماندهی اش انجام داده است. بازخوانی یک 
چهره کم تر شناخته شده برای نسل جوان بر 
پرده سینما، اقدامی ارزشمند و مغتنم است که 
می تواند فتح بابی برای به تصویر کشیده شدن 
سایر شخصیت های اثرگذار تاریخ دفاع مقدس 

و انقلاب اسلامی باشد.
سیاوش سرمدی پیشتر مستندهایی در زمینه 
تاریخ مانند »تهران تقاطع ســئول« و »جنگ 
ششم« را کارگردانی کرده بود و منصور اولین 
کار ســینمایی این کارگدان اســت. محسن 
قصابیــان، لینــدا کیانی، حمیدرضــا نعیمی، 
علیرضا زمانی نسب، سید جواد هاشمی، قاسم 

زارع، از جمله بازیگران این فیلم هستند.
طنز تلخ شیشلیک

»شیشلیک« اثر جدید محمدحسین مهدویان 
اســت. مهدویــان پیش تر فیلم هــای موفق 
متعددی از جمله »ایستاده در غبار«، »ماجرای 
نیمــروز«، »لاتاری«، »ماجــرای نیمروز: رد 

خون« و »درخت گردو« را ساخته بود.
این فیلم بر خــلاف دیگر آثار مهدویان، یک 
اثر کمدی است که امیرمهدی ژوله فیلم نامه 
آن را نوشته است. داستان »شیشلیک« درباره 
یک شهرک کارگری اســت که ساکنان آن 
همگــی در یک کارخانه مشــغول به کارند و 
تحت آموزه های مدیــر، به تلاش مضاعف و 
قناعت در زندگی و ســاختن با دستمزد بخور 
و نمیر عــادت کرده اند، اما همــه چیز وقتی 
به هم می ریــزد که فرزند کوچــک یکی از 
کارگرها هوس شیشــلیک به سرش می زند و 
این خواسته کل شــهرک را تحت تاثیر قرار 

می دهد.
حضور رضا عطاران به عنــوان نقش اول در 
»شیشلیک« یکی از نکات جذاب و مهم این 
فیلم سینمایی اســت. پژمان جمشیدی، ژاله 
صامتی، مه لقا باقری، جمشید هاشم پور، عباس 
جمشیدی فر و وحید رهبانی از دیگر بازیگران 

این فیلم هستند.
و در پایان...

جشنواره فیلم فجر امسال هرچند کم رنگ تر 
و گاها بی رونق تر از سال های گذشته برگزار 
شــد، اما بی شک در روشن نگاه داشتن چراغ 
ســینما برای اهالی آن موثر است و می تواند 
ســاعاتی دغدغه ها دور و مخاطبان را سرگرم 

کند.
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رونمایی از اطلس جامع 1۸ جلدی محلات 
شهر مشهد 

طی مراسمی از اطلس جامع 18 جلدی محلات 
شهر مشهد رونمایی شد. به گزارش صبح امروز، 
هــدا پیروی مدیــر کل دفتر نوســازی و تحول 
سازمانی شهرداری مشــهد پنج شنبه گذشته در 
این مراســم که با حضور معاونان شهردار مشهد 
و جمعی از اعضای شــورای اسلامی دوره پنجم 
و ادوار گذشته شورای شــهر در کارخانه نوآوری 
برگزار شــد، دراین خصوص گفــت: اطلس 18 

جلدی محلات شهر مشهد در 2500 صفحه مشتمل بر 1860 نقشه در مقیاس شهری، منطقه 
و محله ای، تدوین شده است.

وی با بیان اینکه جمعیت شهر مشهد در سال 1335 برابر با 242000 نفر و مساحتی معادل 16 
کیلومتر مربع بوده است که در سال 1395 این جمعیت به 3062242 نفر و مساحت 343 کیلومتر 
مربعی افزایش یافته است، افزود: اما اکنون جمعیت شهر مشهد حدود 12 برابر و مساحت آن هم 

حدود 22 برابر شده است.
وی اضافه کرد: با توجه به تغییرات مساحت و جمعیت کلانشهر مشهد از گذشته تاکنون، تقسیم 

بندی مناطق، نواحی محلات نیز در طی این سال ها با تغییراتی همراه بوده است.
پیروی تصریح کرد: شهر مشهد تا سال 1365 از 4 منطقه شهری تشکیل شده بود که با افزایش 

مساحت و جمعیت در سال 1385 مشهد به 13 منطقه شهری و 145 محله تقسیم شد.
مدیر کل دفتر نوســازی و تحول سازمانی خاطرنشان کرد: با گذشت بیش از 12 سال از آخرین 
تقسیم بندی شهری مشهد، براســاس دستورالعمل محله بندی و منطقه بندی شهری شهری 
سازمان شهرداری ها و دهیاری ها که با هدف ایجاد بستر لازم برای نهادسازی در قالب تقسیمات 
شــهری، افزایش مشارکت شــهروندان، تمرکز زدایی اداری و ســازمانی و افزایش کارآمدی و 
هماهنگی ساختارها در مدیریت شهری تهیه، تصویب و ابلاغ شد، بر اساس ابلاغ وزارت کشور در 
سال 1397 کلانشهر مشهد به 17 منطقه شهری و 170 محله تقسیم شده است و نواحی نیز در 
این ساختار حذف شده اند.وی ادامه داد: براین اساس با توجه به تغییرات منطقه بندی و محلات 
نیاز بود که اطلاعات مربوط به آنها نیز به روزآوری و در راستای هویت بخشی به محدوده های 
جدید به شــهروندان معرفی شوند و برای تهیه اطلس جامع محلات شهر مشهد چندین مرحله 
برنامه ریزی و اجرا شــد.پیروی گفت: در این اطلس ابتدا معرفی توصیفی محله شامل کاربری 
های اصلی، دسترسی به شریان های ارتباطی و خطوط مترو، موقعیت نسبت به سایر محلات، 
دانه بندی و قدمت؛ وجه تســمیه محله؛ اطلاعات آماری همچون وسعت، جمعیت، تعداد مردان 
و زنان، تعداد خانوار، بعد خانوار، نســبت جنســی، نرخ باسوادی؛ نقشه موقعیت محلات منطقه، 
هرم سنی محله و نقشه های موضوعی وکاربردی با مضامین: کاربری اراضی، استخوان بندی، 
تراکم جمعیت، شعاع دسترسی به مراکز آموزشی دبستان،فضای سبز، درمانگاه عمومی، ایستگاه 
اتوبوس، مساجد، سالن ومجتمع ورزشی و تصویر سه بعدی محله ارائه شده است.وی اضافه کرد: 
همچنین با استفاده از ابزارهای نرم افزار GIS علاوه بر تهیه نقشه های موضوعی، میانگین زمانی 

و مکانی دسترسی شهروندان به این خدمات در هر محله به تفکیک ارائه شده است.
پیروی با بیان اینکه براساس بررسی های انجام شده تا کنون مطالعه ای اجرایی با این جزئیات 
در سطح محله در هیچ شهری به صورت یکپارچه و مدون انجام نشده است، اظهارکرد: همچنین 
در آینده ای نزدیک اقدامات لازم جهت ارائه این اطلاعات به صورت ســامانه تعاملی و در بستر 

اینترنت برای دسترسی همه شهروندان و پژوهشگران انجام خواهد شد.
شناسایی ۲3۰ مرکز محله فعال در ۱۷۰ محله شهر مشهد

مدیر کل دفتر نوســازی و تحول سازمانی شهرداری مشهد، همچنین در ادامه از شناسایی 230 
مرکز محله در شهر مشهد بر اساس ساختار ابلاغی سال 1397 مبنی بر تقسیم کلانشهر مشهد 
به 17 منطقه شهری و 170 محله خبر داد و خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه مراکز محلات شهر 
یکی از ارکان مهم و تاثیر گذار برنامه ریزی شهری است و به جهت تامین برخی نیازهای محلی و 
تعاملات اجتماعی و ارتباط شهروندان لازم است مورد توجه قرار گیرد. معرفی و ارائه این محدوده 

ها می تواند در ارتقای هویت و مشارکت اجتماعی شهروندان موثر باشد.
پیروی تصریح کرد: در راستای شناسایی مراکز محله، 6 کاربری مهم در این طرح شامل کاربری 
اجتماعی فرهنگی، تفریحی ورزشی، فضای سبز، آموزشی، تجاری، و بهداشتی درمانی مورد توجه 
بوده اســت که وجود حداقل 4 کاربری فعال در محدوده شــعاعی کمتر از 200 متر از یکدیگر و 

وجود تعامل و ارتباط اجتماعی در این محدوده ملاک انتخاب آن به عنوان مرکز محله است.

شهرداران نباید متکی
 به اعتبارات دولتی باشند

استاندار خراســان رضوی گفت: شــهرداران به 
خصوص در شهرهای کوچک و تازه تاسیس نباید 
متکی به بودجه و اعتبارات دولتی باشند بلکه باید 
شناســایی مدل های درآمدزایی جدید بر مبنای 
ظرفیت های هر منطقه را در دستور کار قرار دهند.
به گزارش صبح امروز به نقل از ایرنا محمدصادق 
معتمدیان روزگذشــته در ادامه سفر به شهرستان 
فیــروزه در دیــدار با تعــدادی از شــهروندان و 

مسوولان شهر همت آباد از توابع این شهرستان افزود: در این زمینه تسهیلات ارزان قیمتی هم در 
نظر گرفته شده است و در همت آباد هم زمینه های فعالیت اقتصادی و درآمدزایی در بخش معادن 
برای شهرداری شناسایی شود که اگر این زمینه وجود داشته باشد تسهیلات ارزان قیمت به این 
طرح ها اختصاص می یابد.وی با اشاره به این که از همه ظرفیت ها در این بخش باید استفاده شود 
اظهار داشــت: با هماهنگی های صورت گرفته مسائل و مشکلات مطرح شده در این  جلسات از 

طریق دستگاه های مربوطه پیگیری می شود تا برای رفع آنها تسهیل و تسریع شود.
در ادامه این برنامه اســتاندار خراســان رضوی با حضور در منزل شهید عباس محمدی در شهر 

فیروزه با خانواده این شهید دیدار و از ایشان دلجویی کرد.
شهید محمدی متولد سال 1341 در 25 مهر 1361 در جبهه کوشک به شهادت رسید.

شهرستان فیروزه دارای 2 شهر همت آباد و فیروزه است و مرکز شهرستان  42 هزار نفری فیروزه 
در جغرافیای مرکزی خراسان رضوی در 162 کیلومتری غرب مشهد قرار دارد.

شناسایی متخلفین حرفه ای ساخت و ساز 
در منطقه 1۰ مشهد

شهردار منطقه 10 مشهد از شناسایی متخلفین 
حرفه ای در حوزه ســاخت و ساز در این منطقه 
خبر داد.به گزارش صبح امــروز،  احمد حافظ 
با حضور در مرکز 137 شــهرداری مشــهد در 
پاسخ به دیگر دغدغه شهروندان که نظارت بر 
ساخت و سازها بوده است، گفت: خوشبختانه از 
ابتدای سال جاری تا کنون در راستای جلوگیری 
از تخلفات ســاختمانی، یک هزار و 178 مورد 
توقف عملیات ساختمانی، صدور دو هزار و 55 

اخطاریه، پلمب 894 ساخت و ساز متخلف، قلع بنای 36 ملک و ... در این منطقه صورت گرفته 
است.حافظ از شناسایی متخلفین حرفه ای ساخت و ساز در این منطقه نیز خبر داد و تصریح کرد: 
به زودی جلســات توجیهی و آموزشی برای این افراد برگزار می کنیم تا با فرهنگسازی، شاهد 
کاهش تخلفات ساختمانی در منطقه باشیم.وی این نوید را هم به شهروندان داد که برای انجام 
درخواســت های شهروندان در حوزه مرمت و لکه گیری آسفالت هیچ محدودیتی وجود ندارد و 
همه درخواست های مردمی 137 در این خصوص اجرایی خواهد شد، روکش آسفالت معابر نیز 

بعد از کارشناسی، در صورت تایید در اولویت ها قرار می گیرد.
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رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای اســلامی شهرمشهد گفت: اطلس محلات 
مشهد زیربنایی برای تدوین برنامه های دقیق و مبتنی برخواست مردم است.

به گزارش صبح امروز، بتول گندمی پنج شــنبه گذشــته در مراسم رونمایی از اطلس 
محلات مشهد، افزود: در آغاز بکار شورای پنجم یکی از دغدغه ها ساختار شهرداری و 
دغدغه بعدی که از طرف مجموعه وزارت کشور وجود داشت منطقه بندی شهر مشهد 
بود.وی اضافه کرد: همکاران ما در گذشته این کار را انجام داده بودند اما اقدامات انجام 
شــده نتوانسته بود وزارت کشــور را مجاب کند، لذا این موضوع با فوریت جهت ایجاد 
توازن وهمدلی در مدیریت و پاسخگویی به مردم به ویژه در مناطقی که جمعیت زیادی 
درآن ساکن هستند و در آنها یک ناهمگونی زیادی وجود داشت در دستورکار قرارگرفت.

گندمی تصریح کرد: براین اســاس یکی از اولین مصوبات شــورای پنجم تصویب طرح تقسیم مناطق بود که فرآیند تایید آن در 
کمیسیون ماده پنج و وزارت کشور انرژی زیادی گرفت اما نهایتا طرح با 17 منطقه شهری و 170 محله مورد تصویب قرارگرفت.

وی با بیان اینکه شــاید ســوال این است که مصوبه ای که سال 97 فرایندهایش را به آن سختی طی کرده چرا هنوز به سرانجام 
نرســیده است، اظهارکرد: این مســاله برای ما نیز وجود دارد که چرا اجرای این طرح که در برنامه ریزی های سال 98و سال 99 
برای منطقه 9 و 2 که در آن چالش داشــتیم و جزو ضرورت ها بود در دســتور کارقرار داشت اجرا نشده است؟ و هنوز هم منتظر 

هستیم که اجرایی شود.

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد گفت: معاینه فنی و کنترل 
ادواری خودروهای ســنگین موجود در سطح شهر، نقش خوبی در کاهش آلودگی هوا 

شهر مشهد خواهد داشت.
به گزارش صبح امروز خلیل الله کاظمی پنج شنبه گذشته در حاشیه مراسم آغاز عملیات 
اجرایی نخستین مرکز معاینه فنی درون شهری خودروهای سنگین در شرق کشور که 
با حضور علی باخرد مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار درون شهری شهرداری 
مشهد، اعضای شورای اسلامی شهر مشهد، محمود بنانژاد رییس اتاق اصناف مشهد 
و جمعی از مدیران شهری و استانی برگزار شد، اظهار کرد: درصد زیادی از آلودگی هوا 
در شهر مشهد ناشی از تردد خودروهای سنگین مخصوصا کامیون ها است و علی رغم 

تمهیدات در حوزه زون های)مناطق( قرمز، سبز و زرد برای محدودیت تردد خودروهای سنگین در سطح شهر، براساس مطالعات 
صورت گرفته، قریب بر 13 درصد آلودگی هوا مربوط به خوروهای سنگین و کامیون ها است.

وی افزود: معاینه فنی و کنترل ادواری خودروهای سنگین موجود در سطح شهر، نقش خوبی در کاهش آلودگی هوا شهر مشهد 
خواهد داشت. برای اولین بار در شرق کشور ایستگاه معاینه فنی خودروهای سنگین در داخل سطح شهر با مشارکت بخش خصوص 
در فاصله پنج الی 6 ماه و اعتبار هشت میلیارد ریال به بهره برداری خواهد رسید تا از این طریق نقش کاملی در حوزه مربوط به 

آلودگی هوا داشته باشیم. 

اطلس محلات مشهد زیربنای تدوین برنامه مبتنی برخواست مردم است نقش موثر معاینه فنی خودروهای سنگین در کاهش آلودگی هوا شهر مشهد

جنجال در نظام مهندسی ساختمان خراسان رضوی  ادامه دارد 

شبهه در رای گیری انتخاب »رئیس« و »خرانه دار« 
پس از اتفاقات پر حاشــیه اخیر سازمان نظام 
مهندسی استان خراســان رضوی و برکناری 
دو عضــو هیئت رئیســه آن و همچنین عدم 
برگزاری دو جلسه هیئت مدیره آن سازمان، در 
اواخرهفته گذشته جلسه هیئت مدیره به صورت 
فوق العاده برگزار شد و منتج به انتخاب رییس 

و خزانه دار جدید شد.
مطابق شــنیده ها در روند برگزاری انتخابات 
داخلی هیــات مدیره رویه معمــول برگزاری 
انتخابــات داخلی اجرا نشــده بــه طوری که  
بلافاصله در همان جلســه نتیجه اعلام شده 

مورد اعتراض نیمی از حاضرین قرار گرفت.
مطابق نامه ای که دردبیرخانه حراســت اداره 
کل راه و شهرسازی استان و دبیرخانه سازمان 
نظام مهندسی اســتان ثبت شده است هفت 
عضو از چهارده عضو حاضر به نتیجه اعتراض 
نموده و به اشتباه احتمالی در شمارش آرا اشاره 

کرده اند.
همچنین عدم امضا پشت برگه های رای توسط 
بازرسین ســازمان نظام مهندسی و جمع آوری 

آرا و محفوظ داشــتن آن توسط نماینده راه و 
شهرســازی بر شــبهات می افزاید. مشخص 
نیست چرا دبیر سازمان به وظایف معمول خود 

عمل نکرده است.
یکی دیگر از اتفاقات نادر، تغییر در دعوت نامه 
اعضا هیات مدیره اســت که به تغییر در نحوه 
برگزاری جلســه در روز جلســه )کمتر از 48 

ساعت( می توان اشاره داشت.
گویا اختلافــات اداره کل راه و شهرســازی 
خراسان و ســازمان نظام مهندسی به عنوان 
بزرگترین سازمان غیر دولتی در استان خراسان 
همچنان ادامه دارد و هر روز حاشــیه جدیدی 

ایجاد می کند.
نامه ۷ عضو هیئت مدیره نظام مهندسی

در نامه ای که بــه امضای هفت عضو هیئت 
مدیره نظام مهندسی ساختمان خراسان رضوی 
رسیده اســت، نوشته شده اســت: اینجانبان 
اعضای هیئت مدیره ســازمان نظام مهندسی 
ساختمان خراسان رضوی، بدین وسیله اعلام 
می داریم با احترام به نظر تمام اعضای هیئت 

مدیره در رای گیری هیئت مدیره برای انتخاب 
رئیس ســازمان در جلســه چهارشنبه مورخه 
99/111/15 به جناب اقای دکتر کاظمی رای 
داده، لیکن در نتایــج رای گیری احتمالا یک 
رای به اشــتباه شمارش شده است، با توجه به 
اینکه هفت عضو از 14 عضو حاضر به این رای 
اعتراض دارند، تقاضا دارد به جهت رفع شبهات 
و تبعات بعدی، رای گیری مجدد و در صورت 

موافقت اکثریت به صورت علنی برگزار شود.
این نامه به اعضای هیئت مدیره سازمان نظام 
مهندســی و دبیر این سازمان نوشته شده و در 
رونوشتی به اداره کل راه و شهرسازی خراسان 
رضوی برای استحضار و اقدام لازم اعلام شده 

است.
هم چنین این نامه به بازرســان سازمان نظام 
مهندسی ســاختمان خراسان رضوی نیز برای 

استحضار و پیگیری لازم اعلام شده است.
سابقه ماجرا

ادعا شده، به موجب نامه ای که به امضاء »مدیر 
دفتر« احدی از کارکنان وزارت راه و شهرسازی 

رسیده، ریاست سازمان نظام مهندسی خراسان 
رضوی)از تصدی ریاست سازمان( و خزانه دار 
آن سازمان)از عضویت در هیئت مدیره( عزل 
گردیده اند. نامه موصوف توسط مدیر کل راه 
و شهرسازی خراسان رضوی به سازمان نظام 
مهندسی ابلاغ و مدیر کل »جوان« نیز ضمن 
توجیه این فرآیند، نسبت به مصاحبه با رسانه 
ها و ایراد اتهامات متعدد به این دو عضو هیئت 

مدیره اقدام می نماید.
فضای مجازی پر شده است از اتهامات اثبات 
نشــده و بعضاً استدلالات درست و غلطی که 
باعث ایجاد تشنج و انشــقاق در اتحاد اعضاء 

سازمان استان شده است.
راه و شهرسازی »ناظر« است نه »آمر« 

بررســی دقیق و چندین باره قوانین و مقررات 
حاکم بر ســازمان نظام مهندســی ساختمان 
استان و کشور نشان می دهد دستورات صادره 
از جانب مدیر کل راه و شهرســازی خراسان 
رضوی کاملًا غیر قانونی بوده که آثار و تبعات 
قانونی بسیار جدی برای ایشان و افراد تمکین 

کننده از دســتورات غیر قانونی در پی خواهد 
داشت.

به نظر می رسد اعضای هیئت مدیره سازمان 
باید فقط دســتورات قانونی را دریافت و اجرا 
کنند و برای دســتورات غیــر قانونی ضمن 
انعکاس موضوع به وزیر راه و شهرســازی و 
سایر مراجع نظارتی)جهت برخورد با متخلفین(، 
همسو با نامه ارســالی توسط ریاست سازمان 
نظام مهندســی کشــور، ضمن حفظ اتحاد و 
جلوگیــری از هرگونه اختلال در روند عملکرد 
سازمان نظام مهندســی، نسبت به ادامه روند 
عادی ســازمان اقدام کنند. البته شــاید افراد 
درگیر در این ماجرا از مدیران راه و شهرسازی 
تا اعضای هیئت مدیره نظام مهندسی فراموش 
کــرده اند که حکم عضویــت اعضای هیئت 
مدیره سه ساله و آن را وزیر امضا کرده است و 
فقط و فقط برابر قانون قابل ابطال است و میل 
شــخصی افراد نمی تواند در این مهم تاثیری 
داشته باشد و اداره کل راه و شهرسازی »ناظر« 
است نه »آمر« که این خود بحثی مفصل است.

اطلس محلات، خلاء چندین ساله شهر مشهد را برطرف کرد
رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری شورای شهر مشهد 
گفت: تهیه اطلس محلات، برای بازگشت به محله محوری و 
انســجام اجتماعی محلات سنتی، شرط لازم است ولی کافی 
نیست؛ اتفاقی که امروز شــاهد آن هستیم، گام آغازین برای 
افزایش آگاهی در حوزه محلات اســت و خلاء چندین ســاله 

برطرف می شود.
به گزارش صبح امروز، محمدهادی مهدی نیا پنج شنبه گذشته 
در آیین رونمایی از طرح جامع اطلس محلات شهر مشهد که با 
حضور جمعی از اعضای شورا، شهردار و مدیران شهری برگزار 
شد، ضمن تبریک دهه مبارک فجر، اظهارکرد: پس از خانواده، 
محله در حوزه شــهری، اولین تبلور اجتماعی ما بوده و هرچه 
فراتر از خانواده در حوزه اجتماع شــکل می گیرد، شروع آن از 

کالبد محله است.
مهدی نیا با بیان اینکه در گذشــته محلات از اهمیت و کاربرد 
بیشتری، نسبت به امروز برخوردار بودند، گفت: کماکان آثاری 
از ایــن محلات که بر مبنای قومیت و اصناف و مذاهب و نژاد 
و ... شکل گرفته را شاهد هستیم که از گذشته باقیمانده است.

وی همچنین افزود: شهرهای گذشته ما، بویژه آنها که بر مبنای 
شهرهای ایرانی و اســلامی شکل گرفته اند، دارای محل های 

استقرار گروه های اجتماعی مختلف بوده اند.
رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد با 
بیان اینکه در گذشــته محلات ســاختاری منسجم و کالبدی 
بهم پیوسته داشــتند و کالبد، تبلور عینی داشت، تصریح کرد: 
برهمین اســاس، حس تعلق خاطر به مکان و هویت و انسجام 
اجتماعی توسط محلات شکل می گرفت که خروجی آن نظارت 
و ایجاد امنیت بدون حضور ناظر رســمی دولتی بود؛ برهمین 
اساس عملا امنیت و انسجام محله توسط افراد محله و ساکنین 

آن حفظ می شد و ساختار کالبدی نیز آن را حمایت می کرد.
مهدی نیا از مســجد و بازار و میــدان و محله به عنوان عناصر 
اصلی شهرهای ایرانی و اسلامی یاد کرد و گفت: محله به عنوان 

سلول اصلی تشکیل دهنده شهر محسوب می شود.

وی در ادامه افزود: با شــروع قرنی کــه آخرین ماه های آن را 
سپری می کنیم، شاهد ورود عنصر اتومبیل و به تبع آن، خیابان 
بودیم و قانون احداث و توســعه معابر و شــوارع که در ســال 
1312 به تصویب رســید، منجر به ازهم گسیختگی محلات 
در برخی شــهرها همچون مشهد و تهران شد؛ برش محلات 
قدیمی که بریدن کالبدی صرف نیست بلکه هویت اجتماعی را 
دگرگون کرده است.مهدی نیا خاطرنشان کرد: در اواخر دهه 40 
طرح های جامع و تفصیلی، مبتنی بر واحد همسایگی و نه محله 
شــکل گرفت و ملاک تصمیم گیری شهرهای ما شده است؛ 
برهمین اساس، جز اسامی که برمبنای قومیت و نژاد و ... بوده از 
محلات ما باقی نمانده، ساکنین محلات یکدیگر را نمی شناسند 

و از یکدیگر حمایت نمی کنند.
وی با بیان اینکه افزایش جمعیت و شکل گیری آپارتمان نشینی 
در ایــن زمینه بی تاثیر نبوده اســت، گفت: غــرب در دو دهه 

اخیر به این نتیجه رســیده که این سبک شهرسازی، کیفیت و 
کمیت هایی را برای شهر ایجاد می کند ولی کیفیت هایی را در 

حوزه اجتماعی از دست خواهد داد.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد در 
ادامه تصریح کرد: الگوی نو شهرگرایی و یا پرداختن به محلات 
سنتی از اواخر قرن 20 از اروپا آغاز شد؛ آغازی که بازگشت به 

گذشته ای بود برای احیای محلات محلات شهری.
مهدی نیا با بیان اینکه رسیدن به چنین نقطه ای از شهرسازی 
برای ما در ایران کار سختی است، اظهارکرد: در جهانی زندگی 
می کنیم که با محلات خود ارتباط و حس تعلق خاطر نداریم؛ 
برهمین اساس، در گام نخست باید محلات خود را بشناسیم و 

اطلاعات لازم از آن ها را تولید کنیم.
وی افزود: این تهیه اطلاعات برای بازگشت به محله محوری 
و انسجام اجتماعی محلات سنتی، شرط لازم است ولی کافی 

نیست؛ اتفاقی که امروز شــاهد آن هستیم، گام آغازین برای 
افزایش آگاهی در حوزه محلات اســت و خلاء چندین ســاله 

برطرف می شود.
مهدی نیا در ادامه با تقدیر و تشــکر از پیگیری های مســتمر 
»مهندس آل شــیخ« و تقدیر از بدنه تخصصی شهرداری که 
نسبت به تهیه این اطلس اقدام کرده اند، گفت: براساس مصوبه 
وزارت کشــور، برای شهر مشهد 17 منطقه شهرداری و 170 
محله به تایید رســیده اســت؛ البته خالی از اشــکال نیست و 
انتقاداتی به آن وارد بوده ولی از نقطه ای باید شــروع کرد و به 

نقطه بهینه رسید.
وی با بیان اینکه اطلاعات مربوط به وســعت، جمعیت، تعداد 
خانوار و اســتخوان بندی محلات در اطلس جامع محلات قید 
شده است، تصریح کرد: در گام بعدی باید دو تا اقدام انجام شود؛ 
نخست اینکه اطلاعات به صورت رقومی باشند و در دسترس 
همه، و دوم اینکه قابلیت برخط شدن داشته باشند و همزمان 
با انجام امور شهر، اطلاعات با اقدامات صورت گرفته به شکل 

روزانه، بدون دستکاری، به روز شوند.
مهدی نیا گفت: خوشبختانه زیرساخت خوبی در شورای پنجم 
برای تحقق این مهم ایجاد شــده و بخشی از کارخانه نوآوری 
به فضایی تحت عنوان رصدخانه شهری اختصاص یافته است؛ 
این رصدخانــه می تواند از داده ها و محتــوای اطلس 18گانه 

محلات شهری به صورت برخط استفاده نماید.
رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری شورای شهر مشهد 
در پایان گفــت: امیدواریــم در گام بعدی، دفتر نوســازی و 
تحول ســازمانی بتواند این اطلاعات را در پلت فرم رصدخانه 
شــهری بارگذاری و ارتباط برخط معنــاداری را با بخش های 
مختلف شــهرداری برقرار کند تا ضمن انجام کارهای روزمره، 
اطلاعات کنسول محلات شهری نیز در این اطلس به روز شود 
و به نقطه ای دســت پیدا کنیم که واحد های ســازمانی خارج 
از شــهرداری هم به این موضوع بپیوندنــد و در حوزه آمار و 

اطلاعات یکپارچگی داشته باشیم.
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قائدی: قبل از بازی تمرکزم را به هم زدند
بازیکن استقلال گفت: قرار بود قراردادم را درست کنند و امروز و فردا می کنند به خاطر همین تمرکز 

من را به هم زدند.
مهدی قائدی در پایان دیدار استقلال و نساجی اظهار داشت: من به خاطر آن ضربه پنالتی عذرخواهی 
می کنم خودم خیلی ناراحت شدم و این فوتبال است، پیش می آید و امیدوارم هواداران من را ببخشند.

وی افزود: برای اولین بار می خواهم در خصوص خودم مصاحبه کنم. نزدیک 5-6 ماه اســت باشگاه 
به من قول داده اســت و گفته اند قراردادم را درســت می کنند. تا همین الان، امروز و فردا می کنند. 
نمی دانند که ما از لحاظ روحی به هم می ریزیم. ووریا می داند و به او گفته ام که این اتفاق ها برایم 

رخ می دهد. 
قائدی خاطرنشان کرد: اگر نمی خواستید قرارداد را درست کنید چرا قول دادید. من ساعت یک شب 
پیش سعادتمند رفتم و گفت بعد از سفر قطر قرارداد را درست می کند. آمدند قطر و گفتند مهر باشگاه 
را نداریم و بعد از آن استعفا دادند. وقتی مددی آمد من مدیر برنامه هایم را پیش او فرستادم و گفت 
قرارداد را درست می کنیم. من واقعاً روحیه ام به هم ریخته است.  تمرکزم تا قبل از این بازی خراب 
شد.بازیکن استقلال گفت: ما به اردو می رویم  و به ما پرسی غذا می دهند از دو دست لباس یکی از 

آن را برمی دارند. در زمین تمرین مان سنگ و شیشه وجود دارد.
وی در خصوص اینکه آیا مسئولین باشگاه از صدرنشینی این تیم خوشحال نیستند، عنوان کرد:  ما 
نمی دانیم صاحب مان چه کسی است. هواداران وجود دارند و ما باید به آنها بگوییم چه اتفاقاتی رخ 
می دهد. خیلی ها می دانند این مشــکلات در استقلال و پرسپولیس وجود دارد. تیمی که صدرنشین 
است باید نگاه دیگری به آن داشته باشند و ما هم بازیکن هستیم حق مان را باید بگیریم.قائدی در 
رابطه با پیشنهاد خارجی اش گفت:  من قلباً استقلال را دوست دارم اگر شرایطش خوب باشد دوست 
ندارم هیچ وقت از اســتقلال جدا شوم. وقتی امکانات خوبی داشته باشیم هیچکس دوست ندارد از 

استقلال جدا شود.

مهاجم فوتبال ایران به تیم زوریا پیوست
با اعلام یک خبرنگار اوکراینی، شــهاب زاهدی مهاجم ایرانی تیم فوتبال المپیک دونتسک با 360 

هزار دلار به تیم زوریا لوهانسک پیوست.
به گزارش خبرنگار مهر، شهاب زاهدی مهاجم ایرانی تیم فوتبال المپیک دونتسک سرانجام وضعیت 

خود را بعد از چند هفته بلاتکلیفی مشخص کرد و به تیم زوریا لوهانسک اوکراین پیوست.
طبق اعلام »ایگور باربوس« خبرنگار اوکراینی، باشگاه المپیک با دریافت 360 هزار دلار، با انتقال 
شــهاب زاهدی به تیم زوریا موافقت کرده اســت. بعضی از رسانه های اوکراین هم خبر داده اند این 

مبلغ، 365 هزار دلار است.
زاهدی در حال انجام تســت های پزشــکی با تیم زوریا است و احتمالًا فردا ششم فوریه به صورت 

رسمی در تیم زوریا معارفه خواهد شد.
باربوس همچنین اعلام کرد توافق باشگاه المپیک و زوریا صرفاً به همین مبلغ محدود می شود و از 

انتقال بعدی زاهدی به تیم های دیگر، درصدی به تیم المپیک نخواهد رسید.
به این ترتیب زاهدی همبازی اللهیار صیادمنش دیگر مهاجم ایرانی تیم زوریا می شود که به صورت 

قرضی در این تیم توپ می زند.
زاهدی در پی توافق مخفیانه با باشگاه زوریا در چند هفته گذشته، از تیم اول المپیک به تیم دوم تبعید 

شد و باشگاه المپیک برای فروش او مبلغ 500 هزار دلار تعیین کرده بود.

بایرامی: مردم قائمشهر شرمنده ایم
مهاجم نساجی مازندران مدعی است که این تیم قادر است در ادامه با کسب نتایج موفق به جایگاه 

خود سر و سامان ببخشد.
به گزارش »ورزش ســه«، مهرداد بایرامی درباره عدم نتیجه گیری این تیم گفت: فقط می توانیم 
بگویم شرمنده مردم قائمشهر هستیم و حق شان بالاتر از این ها است. باید خیلی زود نتیجه بگیریم 

و امیدوارم هر چه زودتر نتیجه بگیریم و مطمئنم نساجی بالاتر خواهد آمد.
مهاجم آذری نســاجی درباره اینکه روند این تیم نگران کننده پیش بینی می شــود گفت: دیر شده 
اما هنوز برای شــروع روزهای خوب دیر نشده چرا که فاصله امتیازات به شکلی است که هنوز می 

توان جبران کرد.

هیچ کشوری هنوز درخواست میزبانی لیگ 
قهرمانان آسیا را نداده است

ســخنگوی کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد هنوز هیچ کشوری برای میزبانی در لیگ قهرمانان 
آسیا درخواستی به AFC نداده است.

به گزارش خبرنگار مهر، مسابقات لیگ قهرمانان 2021 آسیا قرار است از فروردین ماه 1400 برگزار 
شود. کنفدراسیون آسیا قصد دارد هر گروه از مسابقات را در یک کشور و به صورت متمرکز برگزار 
کند. AFC در همین ارتباط به کشورهایی که تمایل به میزبانی دارند، تا اواسط ماه فوریه فرصت داده 

است تا درخواست خود را ارائه بدهند.
در روزهای گذشته از کشورهای قطر، امارات و عربستان به عنوان کشورهایی نام برده شده است که 

قصد دارند میزبانی یک یا دو گروه از لیگ قهرمانان را بگیرند.
با این حال روزنامه »استاد الدوحه« قطر امروز جمعه به نقل از سخنگوی کنفدراسیون فوتبال آسیا 

اعلام کرد این کنفدراسیون تاکنون هیچ درخواستی برای میزبانی دریافت نکرده است.
»نضال بحران« در این خصوص گفت: درهای درخواســت میزبانی تا 15 فوریه )10 روز دیگر( باز 

است. مدیریت بحران کرونا و کنترل آن در طول مسابقات، مهمترین شروط است.
بحران افزود: کنفدراسیون آسیا از هر گروه با 550 هزار دلار پشتیبانی می کند و یک کشور می تواند 

بیش از یک گروه را میزبانی کند.
به گزارش خبرنگار مهر، به نظر می رســد کشــورها در حال ارزیابی امکانات و هزینه های میزبانی 
و انجام هماهنگی های لازم هســتند و امکان دارد ظرف 10 روز آینده میزبانی خود را ارائه بدهند.
استقلال، پرسپولیس و تراکتور سه سهمیه مستقیم ایران در لیگ قهرمانان هستند و فولاد خوزستان 

هم باید در مرحله پلی آف به مصاف العین امارات برود.

خلعتبری: آقای حدادی فر عذر می خواهم!
محمدرضا خلعتبری معتقد اســت اگر 10 بار دیگر هم در شرایط مشابه گل دوم به ذوب آهن قرار 
بگیرد، بازهم پاس خواهد داد.به گزارش »ورزش سه«، محمدرضا خلعتبری، مهاجم سپاهان که یکی 
از ســتاره های تیمش در دربی اصفهان بود و روی گل دوم هم نقش ویژه ای داشت، بعد از برتری 
زردپوشان با نتیجه سه بر یک مقابل ذوب آهن عنوان کرد: از قبل می دانستیم بازی سختی داریم. 
جایگاه ذوب آهن انتهای جدول نیســت و در خیلی از بازی ها برخلاف جریان بازی گل خورده اند. 
من از ته قلبم ذوب آهن را دوست دارم و امیدوارم آن ها شرایط بهتری پیدا کنند. مطمئنم که ذوب 
آهن به روزهای خوب خودش برمی گردد.وی درباره گل دوم سپاهان و اینکه با وجود شانس برای 
گلزنی به اسماعیلی فر پاس داد، گفت: اگر 10 دفعه دیگر هم چنین صحنه ای پیش بیاید، باز هم 
پــاس می دهم. امروز هم دانیال اســماعیلی فر خالی بود و پــاس دادم که او گل را بزند چون فکر 
می کردم شاید یک درصد موقعیت از دست برود.مهاجم باتجربه سپاهان درباره رویارویی با استقلال 
در هفته پانزدهم اضافه کرد: تا امروز تمام تمرکزمان روی بازی با ذوب آهن بود و از فردا به مسابقه 
با استقلال فکر می کنیم. امیدوارم یک بازی خوب را انجام دهیم. متاسفانه برخی اتفاقات می افتد که 
ناراحت می شویم. مقابل شهرخودرو فکر نمی کردیم که ببازیم، اما اشتباه خودمان بود. اگر آن بازی 
را می بردیم خیلی شرایط مان بهتر می شد.خلعتبری درباره برخورد با قاسم حدادی فر در جریان بازی 
گفت: حدادی فر یکی از بهترین دوستان فوتبالی من است و برای او احترام خاصی قائلم. این چیزها 
در فوتبال طبیعی است و من هم از او عذرخواهی می کنم. من از قاسم هیچ چیز را به دل نمی گیرم 
و اگر در گوش من هم بزند، چیزی نمی گویم. شــرایط ذوب آهن طوری اســت که آنها تحت فشار 
هســتند. قاسم در این بازی 90 دقیقه مقابل هافبک های ما دودید و جنگید و امیدوارم شرایط ذوب 

بهتر شود و او هم از زیر فشار بیرون بیاید.

 خداحافظی با علی انصاریان مدافعی که غرق خون بود 

ستاره محبوب سکوهای خاموش شد

رییس هیات گلف خراسان رضوی

آمادگی میزبانی مسابقات مینی گلف کشور را داریم

آریــا فاطمی مقــدم / دو دهه پیش بخــش مهمی از 
هیجان دربی ها، ژســت های علــی انصاریان جلوی 

دوربین بود.
به گزارش »ورزش ســه«، از همان روز اول آمده بود 
که ستاره بشود. کشف مرحوم منصور پورحیدری بعد از 
دو فصل بازی کردن در ترکیب فجر سپاســی، در سال 
77 بود که لباس تیم مورد علاقه اش را به تن کرد. در 
میان آن همه مدافع گردن کلفت، از نادر محمد خانی، 
افشــین پیروانی، بهروز رهبری فرد و مهدی هاشمی 
نســب، علی انصاریان از همان روز اول بلد بود چجور 

خودش را در دل هواداران جا کند.
از آن بازیکنــان بود کــه بد به دل علــی پروین می 
نشســت. پس بازگشت ســلطان در مهر سال 77 تولد 
علی انصاریان در پرســپولیس لقــب گرفت. او ابتدا در 
پست دفاع راست برای قرمزپوشان به میدان می رفت 
و در ادامــه به دفاع میانی منتقل شــد. علی پروین که 
دلش نمی آمد حتــی یکی از این مدافعان طراز اول را 
نیمکت نشین کند، هر جوری بود همه را در ترکیب جا 
می داد؛ حتی به قیمت انتقال افشین پیروانی یا نادر به 

پست غیرتخصصی هافبک دفاعی.
قاموسش با بخیه و خونریزی گره خورده بود. از همان 
هفته های اول بارها تصاویر شکســتن ســر و صورت 
علــی انصاریان در روزنامه های مختلف خودنمایی می 
کرد و اصلا جوری ســرش را جلوی توپ می گذاشت 
که بترکد. بعد هم مثل یک ســردار بی جان، با لباس 
خونین پرســپولیس برای ماندن در میدان تقلا کرده و 
لحظاتی بعد با سر بانداژ شده به ترکیب باز می گشت.

اما جدایی مهدی هاشمی نسب و انتقال او به استقلال 
باعث شــد علی انصاریان بیشــتر دیده شــود. معدود 
بازیکنانــی لقب »داش« را از ســکوها می گیرند، باید 
با هواداران رفیق و از جنس خودشــان باشــی، اما اگر 
ســکوهای رقیــب »داش علی منصوریان« داشــتند، 
پرسپولیســی ها نیز مدافع متعصب خود را »داش علی 

انصاریان« صدا می کردند.
آنها که اســتادیوم برو بودند خوب مــی دانند چه می 
گویم. انصاریان وقتی از تونل بیرون می آمد مستقیم به 
سمت جایگاه 36 می رفت. هواداران نیز با فریاد »داش 
علی انصاریان« از او اســتقبال می کردند و بعد نوبت 

ژست گرفتن هنگام گرم کردن فرا می رسید.
حواســش به همه چیز بود. از وقتی اســکوربرد آزادی 
بــه راه افتــاد، اول زمین می خورد، بعــد یک نگاه به 
اسکوربرد می کرد و فاتحانه و با چهره ای دردآلود بلند 
می شد. بهروز را کنار زد و به پنالتی زن اول پرسپولیس 
تبدیل شد. دروازه الهلال و محمد الدعایه را نه یک بار 
کــه دو بار باز کرد و پرســپولیس راهی چهار تیم برتر 
آسیا شد.پرسپولیس- الهلال؛ 19 بهمن 1378, سومین 
بازی مرحله گروهی که با تســاوی بدون گل تمام شد. 
پرسپولیس برای صعود به نیمه نهایی باید حداقل یک 
امتیاز می گرفت و دفاع جانانه این تیم در ریاض باعث 
نیل به این هدف شد. علی انصاریان در پایان این دیدار 

به عنوان بهترین بازیکن زمین انتخاب شد.
در اولین دوره لیگ برتر و در کنار حامد کاویانپور مهم 
ترین بازیکنان پرسپولیس بودند. چند ماه بعد در تبریز 
دروازه استقلال را هم باز کرد و محبوب تر از قبل شد؛ 

با آن شادی مملو از کری، غرور و تعصب.
اما در تابســتان سرنوشت ساز ســال 82، همان روزی 
کــه علی پروین بعد از شکســت مقابــل ملوان برای 
محمد دادکان خط و نشــان کشــید و البته اعلام کرد 
او و بازیکنانش با تیم اکبر غمخوار کار نمی کنند، بین 
پرسپولیس و سرمربی سمت علی پروین را انتخاب کرد 

و برای اولین بار از تیم مورد علاقه اش جدا شد.
اما خیلی زود پشــیمان شــد. به سایپا رفت، اما هر روز 
التماس می کرد اجازه بدهید به پرســپولیس بازگردم. 
یک بنر هم در اســتادیوم در هر بازی دیده می شــد: 
»تورو خدا علی انصاریان را به پرسپولیس بازگردانید.«

یک ســال بعد علی پروین با سلام و صلوات بازگشت 
و علی انصاریان هم دوباره لباس پرســپولیس را بر تن 

کرد. سال به سال که می گذشت خوش تیپ تر می شد 
و چهره اش در ســال 77 مثلا با 84 قابل قیاس نبود. 
دروازه اولــی کان را هم باز کــرد و البته کمتر از آنچه 

انتظارش را داشتیم خوشحالی کرد.
در ســریال و تلویزیون و سینما و مجله و همه جا دیده 
می شــد. انصافا هم بلد بود برای هواداران دلبری کند. 
امــا حضور آن یــک نفری که گفــت هیچوقت نمی 
بخشدش، باعث جدایی علی انصاریان از پرسپولیس و 
انتقال به استقلال شد؛ چشم در برابر چشم، نیکبخت را 

گرفتند و علی انصاریان را به رقیب هدیه دادند.
شــاید برخی در تصور خود دربــی آبان 85 را نیز مانند 
دربی 79 و داستان هاشمی نسب می دانستند. اما او در 
اولین دربی هنگام گرم کردن در زمین به سمت زمین 
پرســپولیس آمد و مورد تشــویق هم قرار گرفت. علی 
انصاریان در استقلال دوران کوتاه و کم حاصلی داشت 

و در نهایت یک سال بعد از این تیم جدا شد.
دیگر راه بازگشــت به پرســپولیس باز نبود و در ادامه 
نفهمیدیــم اصلا کی و کجا از فوتبال خداحافظی کرد. 
در این ســالها همه جا علــی انصاریان را دیدیم جز در 
بطن فوتبال. سینمایی شده بود، حتی علاقه زیادی به 
متعصب نشان دادن خود هم نداشت. بارها بابت انتقال 
به اســتقلال عذرخواهی کرد، اما کسری از آن ستاره 

یاغی یک دهه قبل نبود.
 در برنامه های تلویزیونی شــاهد خنده های بلند بلند 
علی انصاریان بودیم، اما کمتر دیگر در محافل فوتبالی 
ظاهر می شــد. تا همین اواخر که مبتلا به کرونا شد. 
دو دهه بعد از آن روزهایی که ســر خود را جلوی توپ 
می گذاشــت و غرق در خون می شد، ستاره محبوب 

سکوهای آزادی با زندگی وداع کرد.
یک چهارشــنبه تلخ و غیرقابل باور دیگر؛ حتما 40 و 
چند سال قبل چنین روزهایی را دیده بودند که نوشتند: 
عصر چهارشنبه ی من، عصر خوشبختی ما )به طعنه(، 

فصل گندیدن من، فصل جون  سختی ما ....

فرهاد مرتضوی نژاد صبح امروز 17 بهمن ماه و همزمان 
با برگزاری مسابقات مینی گلف ویژه گرامیداشت دهه 
فجر با مناسب شمردن شرایط و امکانات رشته ورزشی 
مینی گلف در مشــهد افزود: با پیشبینی های صورت 
گرفته،تلاش هیات گلف خراســان رضوی و همراهی 
های ارزشــمند مســئولین اســتان آمادگــی میزبانی 

مسابقات مینی گلف کشور را داریم .
رییس هیات گلف اســتان با اشــاره به اینکه بازیکنان 
حرفه ای ، مســتعد و خوبی در مشــهد و استان داریم 
گفت : ورزشکاران خراسان رضوی با پشتکار و تمرین 
های منظم با  حضور در دوره های مختلف مســابقات 
کشوری از جمله جام ســلامت ،به خوبی درخشیده و 

مقام های خوبی کسب نموده اند.
وی همچنین با اعلام اینکه در ورزشــگاه ثامن الائمه 

مشهد، زمینی به مساحت 8 هکتار جانمایی شده تا پس 
از تکمیل در اختیــار بازکنان،متخصصان و علاقمندان 
ورزش گلف قــرار گیرد تاکید کرد : عــلاوه بر زمین 
بزرگ گلف ثامن،با کمک بخش خصوصی زمینی را از 
مجموعه ورزشی شهد بهشتی در اختیار گرفته ایم که 
پس از تکمیل مراحل فنی و افزودن امکانات تخصصی 

آماده راه اندازی است .
احســان ســمیعی دبیر هیات گلف خراسان رضوی با 
حضــور در محــل برگزاری در خصوص ایــن دوره از 
مســابقات در محل زمین های مینیاتوری مینی گلف 
پارک ملت مشــهد با بیان اینکه مجموعه مینی گلف 
شــامل 18 زمین است که در سال 1343 و همزمان با 
تاسیس پارک ملت مشــهد طراحی و ساخته و درسال 
1393 به طور کامل بازسازی شده افزوده : صبح امروز 

24 بازیکــن در قالب 4 تیم 6 نفره و طی دو دورکامل 
در 18 زمین با هم به رقابت پرداخته اند .

ســمیعی با قدردانی از مسئولین شــهرداری منطه 11 
مشــهد  ابراز امیدواری کرد :با توجــه به علاقمندان 
فراوان و پیگیر این رشــته ورزشی و همچنین استقرار 
این مجموعه زمین ها در بوســتان ملت ، شــهرداری 
مشــهد همکاری لازم به منظور ترمیــم چمن زمین 
ها،تامین روشــنایی و پیشــبینی فضایی مسقف برای 

استقرار بازیکنان با هیات گلف استان داشته باشد .
وی در پاســخ به این پرسش که آیا پرداختن به ورزش 
گلــف نیازمند صرف هزینه های زیادی اســت گفت : 
علی رغم تصور بســیاری از خانواده ها، مینی گلف از 
بســیاری از ورزش ها از جمله دوچرخه سواری بسیار 
کم هزینه تر است و همینطور که می بینید هر بازیکن 

با یک توپ و یــک پاتر و بدون نیاز به هیچ هزینه ی 
دیگری به این رشته بپردازند.

شــایان ذکر اســت در ایــن دوره از مســابقات ویژه 
گرامیداشــت دهه فجــر، آقایان حامــد عقیلی ، علی 

عرفاتیان و علی علوی به ترتیب اول تا سوم شدند .

هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال؛

پیروزی سخت 
استقلال
 مقابل نساجی

تیم فوتبال اســتقلال در دیــداری خانگی 
نســاجی را شکســت داد تا صدر جدول را 

حفظ کند.
به گزارش ایســنا، تیم های فوتبال استقلال 
و نساجی از ســاعت 17 امروز )جمعه( و در 
ورزشــگاه آزادی به مصاف هم رفتند. این 
مســابقه در نهایت با نتیجه یک بر صفر به 
سود استقلال به پایان رسید. استقلال با این 
نتیجه 26 امتیازی شد و در صدر جدول باقی 

ماند. نساجی 12 امتیازی باقی ماند.
نیمه نخست

بازی با حضور پرتعداد بازیکنان اســتقلال 
در نیمه حریف آغاز شــد و آبی پوشــان از 
همان ابتدا سعی کردند حریف را تحت فشار 
بگذارند. این فشــار منجر به ایجاد موقعیت 
خطرناکی نشــد اما روی یــک ضربه کرنر، 
سیاوش یزدانی می توانســت در دقیقه 6 با 
ضربه ای دقیق تر دروازه نســاجی را باز کند 
اما ضربه ســر او با اختلاف از بالای دروازه 
به بیرون رفت. در ادامه اســتقلالی ها همان 
شــیوه ابتدای بازی را در پیــش گرفتند اما 
نمی توانستند موقعیت خطرناک ایجاد کنند.

بازیکنان نســاجی هم که دفــاع پرتعداد در 
دســتور کارشــان بود، وقتی توپ در اختیار 
مدافعان اســتقلال قرار می گرفتند پرس از 
بالا را انجام می دادند و بلافاصله بعد از عبور 
توپ از خط میانه، عقب می کشــیدند تا در 
یک ســوم دفاعی خودشــان دفاع را شروع 
کنند. اســتفاده از ضد حملات در دستور کار 
نســاجی بود اما ســرعت کافی برای انتقال 
تــوپ از دفاع بــه حمله در ایــن تیم دیده 

نمی شد.

در 15 دقیقه پایانی نیمه فشــار استقلالی ها 
بیش تر شــد و تعداد پاس های شــان هم در 
پشــت محوطه جریمه حریف افزایش یافت 
اما باز هم آبی پوشــان در رسیدن به درون 
محوطــه جریمه موفق نبودنــد و در معدود 
دفعاتی که توپ را به محوطه جریمه نساجی 
می رساندند موقعیت با بی دقتی مهاجمان یا 

تلاش مدافعان از بین می رفت.
بازیکنان نساجی هم در آخرین دقایق نیمه 
روی یک ضد حمله صاحب یک ضربه آزاد 

شدند اما این ضربه آزاد را رشید مظاهری به 
خوبی دفع کرد.

در آخریــن ثانیه های این نیمه نســاجی باز 
هم روی یک ضد حملــه صاحب موقعیت 
خطرناکی شــد اما ضربه مهاجم این تیم که 
از کنــار مظاهری عبور کــرده بود از قدرت 
کافی و زاویه مناســب بــرای عبور از خط 
دروازه برخوردار نبود و مدافعان اســتقلال با 
حضــور به موقع توپ را به کرنر فرســتادند 
هرچند کــه زاویه توپ طوری بود که بدون 

دخالــت مدافعان از کنــار دروازه به بیرون 
می رفت.

نیمه دوم
آبی پوشــان این نیمه را هم با فشار زیاد به 
بازیکنان  حریف آغاز کردند. حضور پرتعداد 
اســتقلال در نیمــه زمین نســاجی باعث 
می شد شاگردان جلالی تلاش زیادی برای 
بســتن فضاها کنند. با این حال استقلالی ها 
نمی توانستند موقعیت صددرصد ایجاد کنند 
تــا این که در یک صحنــه توپ به مهدی 

قایدی رسید و و او هم با جا گذاشتن مدافع 
پیش رویش، توپ را سمت دروازه کوبید اما 
واکنش دروازه بان نساجی باعث شد توپ به 
کرنر برود. چند دقیقه بعد اســتقلال باز هم 
صاحب موقعیت شــد و یک توپ عرضی از 
محوطه جریمه نســاجی عبور کرد و بابک 
مرادی می توانســت در لحظــه آخر توپ را 
به درون دروازه بفرســتد اما سرعتش به حد 

کافی نبود توپ از مقابل دروازه عبور کرد.
مشخص بود که بیشتر برنامه استقلال روی 
حرکات قایدی تنظیم شــده است. او هربار 
که صاحب توپ می شــد ســعی می کرد با 
جا گذاشــتن بازیکنان حریف و دادن پاس 
کلیدی یا زدن ضربه ای فنی دروازه نساجی 
را بــا خطر روبه رو کند. حــدودا 20 از نیمه 
دوم گذشــته بود که قایدی درون محوطه 
جریمه نساجی صاحب توپ شد و با حرکتی 
در عرض محوطه چند مدافع را جا گذاشت 
اما ضربــه آرام و زمینی او از کنار دروازه به 

بیرون رفت. 
در ادامــه بازی تــلاش آبی پوشــان برای 
رســیدن به محوطه جریمه حریف ثمری در 
پی نداشت و سرانجام فرشید اسماعیلی بود 
کــه با یک ضربه دقیق و محکم از پشــت 
محوطه جریمه دروازه نســاجی را باز کرد تا 

تیمش پیش بیفتد. 
در دقیقــه 88 بازی مهــدی قایدی درون 
محوطه جریمه نساجی سرنگون شد و داور 
نقطه پنالتی را نشان داد. این ضربه پنالتی را 
مهدی قایدی با یک ضربه چیپ که به تیر 
افقــی دروازه برخورد کرد هدر داد تا بازی با 

همان یک گل به پایان برسد.

ســرمربی تیم فوتبال اســتقلال تهران با بیان اینکه بازیکنانش در 
دیدار با نســاجی با حوصله بازی کردند، درباره پنالتی از دست رفته 
در این بازی و عصبانیت وریا غفوری کاپیتان آبی ها توضیحاتی داد.
به گزارش مهر، محمود فکری در نشســت خبری پس از پیروزی 
یک بر صفر اســتقلال تهران مقابل نســاجی مازنــدران در هفته 
چهاردهم رقابت های لیگ برتر فوتبال گفت: به هر دو تیم خســته 
نباشید می گویم. بازی خیلی خوبی شد. تیم نساجی بازی بسته ای 
را ارائه داد و دنبال یک امتیاز بود. خدا را شکر بازیکنان ما با آرامش 
و بــا حوصله بازی کردند. در نیمه دوم در بعضی از دقایق داشــتند 
عصبانی می شدند ولی خودشان را کنترل کردند. موقعیت های خوبی 

را ایجاد کردیم.
وی افــزود: حق ما برد بود. با گلی که زدیم ســه امتیاز را گرفتیم. 
امیدوارم روندمان را به همین شکل حفظ کنیم و بتوانیم صدرنشینی 
را نگه داریم.ســرمربی اســتقلال درباره اینکه آیا برای بازی بسته 
نســاجی آماده بوده اســت؟ تاکید کرد: هر دو برنامه را پیش بینی 
کردیم. هم برای پرِس از بالای تیم نساجی و هم برای بازی بسته. 
احساس کردیم بخواهند بازی بسته ارائه بدهند و فضاها را بگیرند و 

دنبال ضدحمله باشند. از نیمه اول بازی را با سه دفاع شروع کردیم. 
نیمه دوم ســه دفاعه بودیم ولی تاکتیک را عوض کردیم و به گل 
رســیدیم.فکری گفت: در نیمه دوم موقعیت های زیادی داشتیم. با 
پنالتی می توانســتیم اختلافمان را بیشتر کنیم ولی مهدی )قایدی( 
نتوانســت از این فرصت استفاده کند. ا و در این شرایط سخت باید 
تصمیم بهتری برای زدن پنالتی بگیرد. خدا را شــکر ســه امتیاز را 

گرفتیم و جایگاهمان را در جدول حفظ کردیم.
سرمربی استقلال درباره عصبانیت وریا غفوری بعد از تعویض شدن 
در این مســابقه، گفت: وریا در یکسری از دقایق بازی و جایی که 
کارت زرد گرفت عصبانی شــد. شــاید توپ کمتــر به این بازیکن 
رســیده بود. او یک جایی هم گفت که به من توپ کم می رســد. 
بعد از آنکه کارت زرد را گرفت به من اشاره کرد تعویضم کنید و از 
آن طرف به رختکن رفت. ناراحتی اش بیشــتر بابت توپ نرسیدن 

به او بوده است.
فکری در پایان درباره عملکرد موعود بنیادی فر داور مسابقه گفت: 
داوری در مجموع خوب بود و جا دارد به تیم داوری تبریک بگویم. 

مشکل خاصی نداشت و خوب سوت زدند.

فکری بعد از پیروزی استقلال:

عصبانیت غفوری از تعویض شدن نبود
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سردار نجات: آمریکایی ها تلفات حمله ایران به عین الاسد را 
پنهان   کردند

ســردار نجات: ایران اسلامی با شــعار »نه غربی نه شرقی« توانست 
به یکی از مســتقل ترین کشــورهای جهان تبدیل شود و هیچ کس 
نمی تواند به ملت ایران زور بگوید. وی با اشاره به توانمندی های بسیار 
انقلاب که پس از پیروزی جمهوری اســلامی شــکل گرفت تصریح 
کرد: جمهوری اسلامی با تکیه بر توان جوانان انقلابی توانسته سیستم 
پدافندی بسازد که هواپیمای بدون سرنشین را قبل از نفوذ به مرزهای 
کشور منهدم کند و یا زمانی که نفتکش هایمان بر روی آب های مورد 
حمایت آمریکا بود این کشور از ترس ایران نفتکش ها را مصادره نکرد. 
جانشــین  قرارگاه ثارالله با اشاره به ترور حاج قاسم از آمریکایی ها بیان 
کرد: پس از این اتفاق موشــک های بلندپــرواز ایرانی پایگاه نظامی 
عین الاسد را هدف قرار دادند و آمریکایی ها فقط با پنهان کاری  لب به 
سخن گشودند و همه به ترس آمریکا از ایران پی بردند. سردار نجات 
با بیان اینکه روس ها پــس از حمله ایران به پایگاه نظامی آمریکایی 
گفتند که شما معادلات جهان را عوض کردید زیرا که هیچ کس توانایی 
نابودی مراکز نظامی آمریکا را نداشــت، تاکیــد کرد: امروز جمهوری 
اسلامی در تمامی آمارها پیشرفت داشته و امروز شاهد ترقی و افزایش 

نرخ رشد علمی ایران در جهان هستیم.

امام جمعه کرج: راه حل برون رفت از مشکلات روی کار آمدن 
جوانان انقلابیست

محمدمهدی حسینی همدانی، امام جمعه کرج و نماینده ولی فقیه در 
استان البرز، در خطبه های این هفته نمازجمعه کرج، گفت: رهبر معظم 
انقلاب با تســلط خوب بر تاریخ جهان و ایران و به عنوان پدر امت ، 
نقشه 40 ســاله آینده کشور را ترسیم فرموده که هدفی متقن و قوی 
رسم کرده است. وی تصریح کرد: مقام معظم رهبری به عنوان نگارنده 
ایــن بیانیه خیلی امیدآفرین قلم زده و در عین حال صداقت را در این 
بیانیه رها نکرده و به کمبودها و  نقاط ضعف نیز اشــاره کرده اســت.  
حسینی همدانی با اشاره به اینکه روح انقلابی بودن در این بیانیه کاملا 
ترسیم شده، افزود: هرکسی آن را بخواند می فهمد مسوولیتی بر عهده 
اش اســت و باید در مقابل آن کاری انجــام داد به طوریکه در هفت 
توصیه تمام آحاد جامعه را درگیر می کنند. این اســتاد حوزه و دانشگاه 
یادآور شــد: لازم اســت برای برون رفت از مشکلات باید به جوانان 

انقلابی کاربلد اعتماد کرد و از این ظرفیت ها استفاده کنیم.

علم الهدی: مسئله مشکل تحریم ها یک فرافکنی است
ســیداحمد علم الهدی ظهر امــروز در خطبه های عبادی سیاســی 
نمازجمعه مشــهد که در حرم مطهر رضوی برگزار شد، ضمن تبریک 
ایام الله دهه فجر و ولادت حضرت زهرا)س( اظهار کرد: امســال آن 
شــور و هیجان همه ساله را در جریان روز 22 بهمن و سالروز پیروزی 
انقلاب به خاطر شــیوع این بیماری منحوس نمی توانیم انجام بدهیم. 
اما بــرادران و خواهران، پیروزی انقــلاب و روز پیروزی انقلاب یک 

جریان مقدس اســت که با همه عواطــف دینی و اجتماعی مرد و زن 
شــما و فرزندان شما گره خورده است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
امام جمعه مشــهد، نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی بیان کرد: 
جامعه ما در همه ابعادش تحت یک مدیریت داهیانه از همه مشکلات 
نجات پیدا کند و الا دشــمن قدرت هیچ نفوذ و مشکل آفرینی برای ما 
ندارد؛ مســئله مشکل تحریم ها یک فرافکنی است، تحریم ها برای ما 
مشــکل ایجاد کرده اما نه این که وضع ما را در این نقطه اســتیصال 

معیشتی قرار دهد.

سیدحسن خمینی: استبداد و تحجر هر زمانی می توانند به هم 
پیوند بخورند

سیدحســن خمینی: انقلاب اسلامی اول در مقابل سدّ تحجر ایستاد و 
بعد به سینه اســتبداد زد هرچند استبداد و تحجر هر زمانی می توانند 
همدیگر را پیدا کنند ولی انقلاب این دوگانه را شــکاند و گفت، برای 
مبارزه با اســتبداد اصلا لازم نیســت متحجر باشید. وی گفت: همه 
هویت هنر، عنصر »خیال« است و همه اخلاقی زیستن وابسته به این 
است که شما تخیّل قوی داشته باشید. در نقطه مقابل، »توهم« همه 
ی هویت غیر اخلاقی زیستن است. وقتی من توهم دارم یعنی خودم 
را محور جهان می بینم و هرچه به من نزدیک است ارزشمند هست و 

هرچه از من دور شود بی ارزش می شود.

رونمایی از نامزد جدید اصولگرایان در انتخابات ۱۴۰۰
حسن بیگی با بیان اینکه هم اکنون در دوره یازدهه مجلس با مجتبی 
ذوالنوری رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
همکاری می کند، درباره کاندیداتــوری محمد ذوالنوری در انتخابات 
ریاســت جمهوری 1400 افزود: آقای ذوالنوری نسبت به افرادی که 
امروز در جریان اصولگرایی نام شان مطرح می شود، توانمندتر و قوی 
تر اســت. او در حوزه های فنی مخصوصا بحث هســته ای و برجام 
تسلط دارد و در مجموع فردی عاشق، منصف و توانمند محسوب می 
شــود.این فعال سیاسی اصولگرا در مقایسه مجتبی ذوالنوری با سردار 
محمد گفت: آقای ذوالنوری خیلی از سردار سعید محمد تواناتر و جامع 
تر اســت. آقای ســردار محمد در حوزه عمرانی کار کرده، حال آنکه 
آقــای ذوالنوری علاوه بر حوزه عمرانــی و فنی، در مباحث حوزوی و 
سیاســت خارجی نیز تسلط دارد. آقای ذوالنوری می خواهد یک دولت 
اصولگرا حداکثری تشــکیل دهد و این توانایی را دارد.وی ذوالنوری را 
جزء 5 نامزد اول اصولگرایان خواند و درباره پایگاه اجتماعی ذوالنوری 
ادامه داد: آقای خاتمی وقتی کاندیدا شــد مسئول کتابخانه ملی بود، 
بعد جریان اصلاحات یکدست و هماهنگ از آقای خاتمی حمایت کرد 
وقتی نتیجه انتخابات اعلام شد، خود آقای خاتمی هم این نتیجه را باور 
نمی کرد. آقای احمدی نژاد هم وقتی کاندیدای ریاست جمهوری شد، 
کســی او را قبل از شهرداری تهران نمی شناخت، جریان اصولگرایی 
برای حمایت از او یکدســت شد و او رأی آورد. گفته شد که خود آقای 
احمدی نژاد باور نمی کرد این رأی را بیاورد.حســن بیگی با اشاره به 

انتخابات ریاست جمهوری سال 96 یادآور شد: اگر آن دوره 10 کاندیدا 
از جریان اصولگرایی حضور داشتند طبیعتا آقای رئیسی آن رأی را نمی 
آورد ولی وقتی تعداد کم شد و در نهایت آقای قالیباف کنار رفت، طبیعتا 

رأی اصولگرایی متمرکز در سبد ایشان قرار گرفت.

کنعانی مقدم: اگر اصولگرایان به وحدت نرسند شکست 
انتخابات سال 9۲ تکرار خواهد شد

فعــال اصولگرا درباره رویکــرد جریان اصولگــرا در انتخابات 1400 
توضیحاتی ارائه داد.حسین کنعانی مقدم دبیرکل حزب سبز در گفت و گو 
با باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به سازوکار جریان اصولگرایی برای 
شــرکت در انتخابات آینده و تشکیل شورای ائتلاف نیروهای انقلاب 
و شــورای وحدت، گفت: اگر این دو بازو از یک راس دستور بگیرند به 
نفع جریان اصولگرایی خواهد بود که با دو بازوی قدرتمند در انتخابات 
ریاســت جمهوری آینده حضور یابد. اما اگر ایــن دو بازو هرکدام به 
صورت مستقل عمل کنند قطعا باعث ایجاد اختلال خواهد شد و صدمه 
به خود جریان اصولگرایی خواهد زد.او با اشاره به تفاوت شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب و شورای وحدت ادامه داد: معتقدم که شورای ائتلاف 
همان ســازو کار قبلی را که در انتخابــات مجلس یازدهم به کار برد 
استفاده خواهد کرد و بیشتر یک ستاد انتخاباتی خواهد بود، اما شورای 
وحدت بیشتر به دنبال سازو کار وحدت و جمع کردن نیروهای ارزشی و 
انقلابی است و نگاه طولانی مدتی به موضوع وحدت دارد.کنعانی مقدم 
افزود: اگر در برابر یک رقیب قوی قرار بگیرند قاعدتا باید با هم ائتلاف 
انتخاباتی داشته باشند اما اگر رقیب قوی نداشته باشند احتمالا با یک 
رقابت درون جریانی مواجه خواهیم بود که در این صورت ممکن است 
شرایط به سمت ریزش آرای این جریان رود و اتفاقات انتخابات گذشته 

نظیر سال 92 مجددا تکرار شود.

طعنه نماینده سابق به نمایندگان مجلس یازدهم
نماینــده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس دهم گفت: آقای پناهیان 
که بر سر مجلس دهم فریاد می کشید اکنون باید جواب بدهند، شما 
که این همه فریاد مــی زدید که نماینده که توان ندارد و نمی خواهد 
رای خودش را علنی بگوید زیرا جرات ندارد خوب الان آقایان هم طیف 
خودتان جراتشــان را معین و معیارهایشــان را مشخص کنند.»قاسم 
میرزایی نکو«، نماینده مــردم دماوند و فیروزکوه در مجلس دهم، در 
گفــت و گو با برنا در رابطه با ردکلیات طرح شــفافیت آرا نمایندگان 
مجلس یازدهم گفت: شــکاف بین فراکسیون های مختلف مجلس 
ظهور واقعی پیدا کرده اســت. نمایندگان در ابتدا بنا داشتند یک دست 
و یک شــکل و با یک فرمان به قوانین رای دهند اما پس از تکیه بر 
صندلی بهارستان، رفتارشــان تغییر کرد و با گذشت زمان نمایان می 

شود، این یکی از شفافیت هایی است که آقایان چه بخواهند یا نخواهند 
دیده می شــود.او ادامه داد: رای شفاف در همه پارلمان ها و مجالس 
دنیا به راحتی قابل دسترسی و نمایش است، زمانی که شخصی نماینده 
اســت و به راحتی نطق و موارد را اعلام می کنــد دلیلی ندارد رای او 
پنهان بماند. متاســفانه دوگانه هایی شکل گرفته و در مسائل مختلف 
هم جاری می شود.عضو فراکسیون امید در مجلس دهم مطرح کرد: 
طرح شــفافیت آرا در مجلس دهم توسط فراکسیون امید مطرح شد و 
رای بالایی هم داشت، خاطرم هست حاجی دلیگانی طرحی مشابه را 
آورد و با طرح اولیه ادغام شــد. طرحی که در مجلس یازدهم رد شــد 
طرح حاجی دلیگانی اســت. نمایندگان در صحن علنی با دست عدد 
4 را نشــان می دهند ولی روی میزشان دکمه مخالفت را انتخاب می 
کنند. نگرانی نمایندگان از شفافیت یا از بخش های جامعه است و یا از 

نهادهای نظارتی و ردصلایت نگرانند.

واکنش خباز به غیبت موسوی خوئینی ها در نهاد اجماع ساز: 
مانند پدر داماد یا عروس نیاز به دعوت ندارند

فعــال اصلاح طلب درباره غیبت آیت الله موســوی خویینی ها در نهاد 
اجماع ســاز اصلاح طلبان، گفت: بعضی از چهره های اصلاح طلب نیاز 
به دعوت ندارند و مانند پدر داماد یا عروس صاحب مجلس هســتند؛ 
این غیبت به معنی مخالفت نیســت او چندی پیش مردم را به حضور 
پررنگ و حداکثری در انتخابات دعــوت کرد.»محمدرضا خباز« روز 
جمعــه در گفت وگو با ایرنا، گفت: در چند دوره گذشــته با مدیریت و 
محوریت رییس دولت اصلاحات نهادی تحت عنوان شــورای عالی 
سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان تشکیل شد که به رغم موفقیت این 
نهاد در ســه دوره پیاپی، در انتخابات دوم اســفند مجلس یازدهم به 
دلیل رد صلاحیت نامزدهای اصلاح طلب فقط 8 حزب حضور داشتند.

عضو شــورای مرکزی حزب اعتماد ملی افزود: به همین دلیل جریان 
اصلاحات به این نتیجه رســید که شورای عالی فعالیت خود را متوقف 
کند و خود را هزینه نکند و همین 8 حزب به نحوی که صلاح می دانند 
در انتخابات مجلس لیســت بدهند و بعد هم که به دلیل مشــارکت 
حداقلی، با اســتعفای رییس و نایب رییس این شــورا، فعالیت خود را 
متوقف کرد.خباز یادآور شد: بعد از آن اتفاق طبیعی بود اجماع دیگری 
شکل بگیرد. زیرا رسیدن به اجماع یک اضطرار و امری اجتناب ناپذیر 
است. همه اصلاح طلبان بر حضور رییس دولت اصلاحات متفق القولند 
ولی در عین حال او بنا به روحیات دموکراتیکی که دارد، تصمیم گرفت 
که مجددا مجموعه اجماع ساز با همفکری اشخاص حقیقی و حقوقی 
ایجاد کند.وی درباره توافق اصلاح طلبان برای تشــکیل نهاد اجماع 
ساز، گفت: ما جز این کار چاره ای نداشتیم، ممکن است در مقام عمل 
با مشــکلات، ایرادات و اشکالاتی مواجه شویم ولی اجماع تنها گزینه 

اصلاح طلبان در این مقطع است. البته باید اضافه کنم تاکنون مخالفتی 
از سوی احزاب و اشخاص اصلاح طلب با این مجموعه ندیدم.

روایت ماندگاری از جلسه علما و روحانیون با قالیباف
در پی انتشــار خبری در یکی از کانال های تلگرامی مبنی بر برگزاری 
جلسه تعدادی از علما و مبلغین حوزه علمیه قم با رئیس مجلس شورای 
اســلامی، حجت الاســلام ماندگاری بعنوان برگزار کننده این جلسه 
ادعاهای این کانال را تکذیب کرد.حجت الاســلام ماندگاری در این 
رابطه توضیح داد: در راستای مطالبه گری از مسئولین به عنوان یکی از 
وظایف حوزه علمیه، جلسات متعددی با مسئولین مختلف تشکیل شده 
و چندی پیش جلسه ای با حضور تعدادی از علما و روحانیون با موضوع 
فعالیت ها و برنامه های مجلس شورای اسلامی برگزار گردید که در آن 
قالیباف در فضایی صمیمی و شــفاف به سوالات مختلف حضار پاسخ 
دادند که در مجموع عمده حاضرین پاســخ ها را قانع کننده دانستند.
حجت الاســلام ماندگاری تاکید کرد: تقریبا تمام موارد مطرح شده در 
خبر کذب اســت و بسیاری از موارد مطرح شده حتی در جلسه مطرح 
نشده است.وی از مسئولین مربوط و قوه قضائیه خواست تا جلوی این 

کانال های دروغ پرداز را بگیرند.

فعال اصلاح طلب: اصلاح طلبان نهایتا ده درصد بین مردم پایگاه دارند
یک فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: اصلاح طلبان نهایتا 10 درصد 
بین مردم پایگاه دارند. حتی اگر خاتمی را هم بیاورید، مردم می پرسند 
چه چیزی را می خواهید اصلاح کنید؟ابراهیم اصغرزاده، فعال سیاسی 
اصلاح طلب، یکی از سخنرانان همایش »مردم و انتخابات 1400« بود 
که روز گذشــته برگزار شد.اصغرزاده که از طریق لایو اینستاگرامی در 
این همایش حاضر شده بود، در این همایش گفت: اصلاح پذیر بودن یا 
اصلاح ناپذیر بودن، مساله این است. اساساً اصلاح طلبان کجای جریان 
سیاســت قرار می گیرند؟ شما کسانی هســتید که انقلاب را به خاطر 
دارید. من خودم راوی دست اول انقلاب هستم. در سال 56، رژیم شاه 
مقتدر بود و از نظر نظامی و اعتبار بین المللی و امنیتی و قدرت پلیسی، 
در منطقه حرف اول را می زد. اما در آن نظام مردم دیده نمی شــدند. 
حتی مشــروعیت نظام به خاطر کودتای 28 مرداد زیر ســوال بود و 
این صحبت ها می شد که این رژیم دست نشانده است.او ادامه داد: ما 
صحبت از مردمی می کنیم که صاحب حق هســتند. وضعیت فعلی را 
ببینید. ما حتی جرأت نمی کنیم درباره رهبر آینده صحبت کنیم در حالی 
که می دانیم این مساله تا چه اندازه اهمیت دارد. یا درباره اسلام قشری 
سنتی که آبروی ما را در دنیا برده صحبت نمی کنیم. حتی در جمع های 

اصلاح طلب درباره این موضوعات نمی توانیم حرف بزنیم.
منبع:تابناک

سیدحسن خمینی: استبداد و تحجر هر زمانی می توانند به هم پیوند بخورند/ طعنه نماینده سابق به نمایندگان مجلس یازدهم/ 
علم الهدی: مسئله مشکل تحریم ها یک فرافکنی است/ روایت ماندگاری از جلسه علما و روحانیون با قالیباف

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 1ـ نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و3 قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 1390/9/20 و 
برابـر رای شـماره 139960306013001445 مـورخ 1399/8/6 هیـات اول موضـوع ماده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملک گنابـاد تصرفـات مالکانـه و بلامعارض 
متقاضـی آقای حسـین بینائی شـهری فرزند حسـن در ششـدانگ یـک باب منزل به مسـاحت  
192/02 متـر مربـع تمامـت پـلاک  شـماره  165  فرعـی از یـک اصلـی ) مسـاحت175/77 
مترمربـع ( خریـداری شـده از یوسـفعلی وکیـل نیـا و فاطمه پـور ابراهیم و تمامـت پلاک246 
فرعـی از یـک اصلـی ) مسـاحت 16/25 مترمربـع( خریـداری  شـده از صالـح جلالـی واقع در 
اراضـی علـی آبـاد بخـش یـک حوزه ثبـت ملـک گناباد محـرز گردیـده اسـت، لذا بـه موجب 
مـاده 3 قانـون  تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
13 آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه و 
محلـی / کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیـات الصـاق تـا در صورتیکـه 
اشـخاص ذینفـع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتراض خـود را به اداره ثبـت محل وقوع 
ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیـم و رسـید اخـذ نماینـد. معتـرض بایـد ظرف یـک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل نمایـد و گواهی تقدیم 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامـات ثبت موکـول به 
ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی که اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا 
معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه نکنـد اداره ثبت مبادرت 
بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نماید و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر بـه دادگاه 

نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1399/11/1.تاریخ انتشـار نوبـت دوم:1399/11/18
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی 
و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 1ـ نظـر به دسـتور مـواد 1 و3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مصـوب 1390/9/20 و 
برابـر رای شـماره 139960306013001354 مـورخ 1399/7/22 هیـات اول موضـوع ماده 
یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک گنابـاد تصرفـات مالکانـه و 
بلامعـارض متقاضـی آقای حسـن عجم فرزند محمد حسـین در ششـدانگ یـک باب منزل 
بـه مسـاحت 204/71 متـر مربـع از پلاک  شـماره 1315 فرعی از3 - اصلـی واقع در اراضی 
قصبـه شـهر بخـش یـک حـوزه ثبت ملـک گنابـاد خریداری شـده مع  الواسـطه از شـرکت 
تعاونـی مسـکن فرهنگیـان گنابـاد مالـک رسـمی محرز گردیده اسـت، لـذا به موجـب ماده 
3 قانـون  تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و ماده 
13 آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه و 
محلـی / کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیـات الصـاق تـا در صورتیکه 
اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولین 
آگهـی و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت 
محـل وقـوع ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیم و رسـید اخـذ نماینـد. معترض بایـد ظرف یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل نماید 
و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبت محـل تحویل دهد کـه در این صـورت اقدامات 
ثبـت موکـول بـه ارائه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتـراض در مهلت قانونی 
واصـل نگـردد یـا معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه 
نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیـت مانع 
از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1399/11/1 .تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم:1399/11/18
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

مفقودی
برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری پراید 141 مدل 1385 به شماره 36 ایران 728 ی47  شماره موتور 1540073 و شماره شاسی 

S1482285157673 به نام شجاع شریفی زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری پژو 405 مدل 1395 به شماره 32 ایران 798 ص29  شماره موتور 121415829441 و شماره 
شاسی 410860 به نام حسین ملاحی شورستانی سفلی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
برگ ســبز و ســند کمپانی موتور سیکلت هندا غزال مدل 1388 به شماره 35978 - 764  به نام حسین سقفی محسن آبادی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ ســبز و سند کمپانی خودرو سواری پراید مدل 1383 به شــماره 12 ایران 356 ی 53  شماره موتور 657660 و شماره شاسی 
S1412283200953 به نام حیسن بهبودی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
ســند مالکیت یک دستگاه بکهو لودر کشوئی هیدرولیکی سنو پارس SP120L مدل 1390به شماره سریال دستگاه J15895 شماره 

موتور LFW0285X مربوط به امیر اسدا... زاده و آرمان اسدا... زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.


